
O Marszu Wolności, który 4 czerwca 
przeszedł ulicami Warszawy, raporcie 
o stanie miasta Łomża za 2022 rok, 
nadchodzącej sesji absolutoryjnej, 
konsolidacji środowiska 
opozycyjnych radnych i nie tylko, 
z Piotrem Serdyńskim, 
radnym miasta Łomża 
z ramienia Obywatelskiego Klubu 
Samorządowego, przewodniczącym 
Platformy Obywatelskiej RP 
w Łomży rozmawia Marlena Siok.

Marlena Siok: - W niedzielę 4 czerw-
ca w samo południe w Warszawie 
wyruszył marsz, który miał być ma-
nifestacją wobec obecnej władzy, 
ale także upamiętnieniem ważnej 
dla Polski i Polaków daty. To wła-

śnie 4 czerwca 1989 roku odbyły 
się w kraju częściowo wolne wybo-
ry. Z Łomży trzema autokarami na 
marsz dotarło 120 osób. Były także 
osoby, które dojechały  własnymi 
autami. No właśnie, jak Pan ocenia 

organizację, atmosferę, frekwen-
cję? Czy ma Pan po tym marszu 
poczucie rzeczywiście tego wiatru 
zmian, o którym między innymi 
mówił marszałek Senatu Tomasz 
Grodzki będąc w Łomży?

Piotr Serdyński: - Była to naj-
większa manifestacja w historii 
demokratycznej Polski. Pół milio-
na osób zgromadzonych w War-
szawie, ale także tysiące osób ma-
szerujących w innych miastach. 
Jeśli chodzi o Łomżę była to niesa-
mowita mobilizacja. Wielu miesz-
kańców przed marszem zgłaszało 
się do nas deklarując uczestnic-
two. Z Łomży rzeczywiście wy-
jechały 3 autokary. Możemy mó-
wić tu o rekordowej frekwencji, 
jeżeli chodzi o organizację przez 
Platformę Obywatelską tego typu 
wyjazdu. Wiele osób, z którymi 
rozmawiałem udało się do War-
szawy własnymi samochodami, 
ze swoimi rodzinami, znajomymi. 
Natomiast już na samym marszu 
czuć było niesamowitą mobiliza-
cję i mnóstwo pozytywnych emo-
cji, a także wiarę w to, że ta zmia-
na jest możliwa. To byli ludzie, 
którzy oczekują zmiany na lepsze, 
ponieważ chcą Polski praworząd-

nej, Polski uczciwej, Polski euro-
pejskiej, w której nie ma lepszych 
i gorszych, równych i równiej-
szych, a silniejsi pomagają słab-
szym. Polski, w której nie szczuje 
się jednych na drugich. Jednym 
z takich bardzo wymownych haseł 
podczas tego marszu było „Szczę-
śliwej Polski już czas”. Ja mam ta-
kie przekonanie, że właśnie w tym 
momencie obudziły się te pozy-
tywne emocje w naszym narodzie. 
Polacy w sytuacjach kryzysowych, 
w których jest trudno, potrafią się 
mobilizować i jednoczyć. Potrafi-
liśmy przetrwać zabory, potrafi-
liśmy obalić komunizm, dlatego 
jestem przekonany, że poradzi-
my sobie także z rządami Prawa 
i Sprawiedliwości. Mi Polska koja-
rzy się z wolnością i solidarnością, 
i jestem przekonany, że właśnie te 
wartości i hasła przyświecały Pola-
kom idącym w marszu 4 czerwca.  
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Dokończenie na s. 4–5

Muzycznymi występami na muszli 
koncertowej przy ul. Zjazd zakończyły 
się tegoroczne obchody Dni Łomży. Na 
scenie zaprezentowały się grupy mło-
dzieżowe MDK-DŚT. Wystąpili także: 
łomżynianka Marta Kruk z zespołem, 
legendarna grupa Papa D z Pawłem 
Stasiakiem oraz DJ-e Komodo o mię-
dzynarodowej renomie, którym to-
warzyszył Tomas Sykes. Młodszą pu-
bliczność do wspólnej zabawy porwał 
raper Chivas.

Uroczysta sesja 
Obchody 605. rocznicy na-

dania praw miejskich rozpoczę-
ły się 15 czerwca od uroczystej 
sesji Rady Miejskiej Łomży. To 
stały już element każdej roczni-
cy nadania praw miejskich na-
szemu miastu. Nie inaczej było 
i w tym roku, a okolicznościowe 
spotkanie miało miejsce w Hali 
Kultury. 

Teresa Pardo otrzymała Honorową 
Odznakę Województwa Podlaskiego 
z rąk wicemarszałka Marka Olbrysia 
w niedzielę 18 czerwca w Nowogro-
dzie. Stało się to w niezwykłych oko-
licznościach: na scenie umieszczonej 
w szczególnie malowniczym miejscu 
Skansenu Kurpiowskiego i na rozpo-
częcie XXX Ogólnopolskich Dni Kultury 
Kurpiowskiej (ODKK), które w 1994 za-
inicjowała właśnie Teresa Pardo.

- Szanowna Nasza Przyjaciół-
ko, Opiekunko Tradycji Kurpiow-
skich. Choć niezmiennie młoda 
i energiczna, jesteś obecna wśród 
nas od zawsze i będziesz z nami 
zawsze. Mam zaszczyt poinformo-
wać, że uchwałą zarządu wojewódz-
twa pani Teresa Pardo otrzymuje 
Odznakę Honorową Województwa 
Podlaskiego za wybitne osiągnię-
cia w dziedzinie aktywnej i wielo-
letniej pracy artystycznej na rzecz 
kultury województwa podlaskie-
go. Od siebie dodam, że dziękuję 
za całe życie i serce poświęcone na 
wspieranie kurpiowskich twórców, 

umacnianie i promowanie kur-
piowskich tradycji - zwrócił się do 
uhonorowanej wicemarszałek Ma-
rek Olbryś.

Teresa Pardo jest nie tylko 
inicjatorką jednego z najważniej-
szych przeglądów i znawczynią 
kurpiowskiego folkloru, ale od 
dziesięcioleci także "żywą en-
cyklopedią" i strażniczką trady-
cyjnych pieśni, tańców, muzyki, 
sztuki obrzędowej. Nawet z od-
znaką pozostała taka, jak zawsze.  

- Taka niespodzianka, to 
i mnie języka w gębie zabra-
kło. Serdecznie dziękuję za 30 
lat naszej współpracy wszyst-
kim zespołom, twórcom, insty-
tucjom, które kultywują kur-
piowską kulturę. I dzięki temu 
ona ma się dobrze, trzeba ją tyl-
ko pokazywać innym. Odznaka 
to satysfakcja, bo jak odznacza-
ją, to znaczy, że myślą dobrze.  

Potrzebne jest nowe spojrzenie na Łomżę 

Łomża świętowała  
605 lat miejskości

Dokończenie na s. 7–9

Kurpiowski Dzień  
w skansenie w Nowogrodzie
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Odsłonięciem i poświęceniem obe-
lisku upamiętniono 50 łomżyńskich 
gimnazjalistów zamordowanych 
przez Rosjan w 1863 roku oraz bo-
haterów powstania styczniowego 
poległych na terenie powiatu łom-
żyńskiego. Wydarzeniu towarzyszyło 
zapalenie zniczy i złożenie kwiatów 
przed pomnikiem Bohaterów Powsta-
nia Styczniowego.

Pamiątkowy obelisk po-
święcony zamordowanym 
gimnazjalistom i powstańcom 
styczniowym stanął w alej-
ce prowadzącej do II Liceum 
Ogólnokształcącego. Uroczy-

stego odsłonięcia   obelisku 
dokonali łomżyńscy licealiści 
w obecności m.in. władz Mia-
sta Łomża, Powiatu Łomżyń-
skiego, Instytutu Pamięci Naro-
dowej Oddział w Białymstoku, 
18. Łomżyńskiego Pułku Logi-
stycznego im. Gen. M. Ragano-
wicza oraz Towarzystwa Przyja-
ciół Ziemi Łomżyńskiej.

Uroczystość poprzedziło za-
palenie zniczy i złożenie kwiatów 
przed pomnikiem Bohaterów 
Powstania Styczniowego znajdu-
jącym się przy Szosie Zambrow-
skiej. Po odsłonięciu i poświę-

ceniu obelisku, w Łomżyńskiej 
Katedrze odbyła się Msza święta 
w intencji Ojczyzny, mieszkań-
ców Łomży i powstańców stycz-
niowych.

Do bestialskiego mordu 50 
łomżyńskich gimnazjalistów 
doszło w pobliskiej Wygodzie 
latem 1863 roku, kiedy to woj-
sko rosyjskie zaskoczyło mło-
dych mężczyzn, kierujących się 
do oddziałów powstańczych 
działających w okolicy Czerwo-
nego Boru. 

Inicjatywa upamiętnienia tej 
tragedii to dzieło łomżyńskiego 
historyka i działacza niepodległo-
ściowego Jerzego Wnorowskiego.

Projektantką tablicy umiesz-
czonej na granitowym głazie 
jest łomżyńska rzeźbiarka Ur-
szula Sępkowska. Postać mło-
dego mężczyzny osuwającego 
się z nóg, skrępowane sznurem, 
opadające bezwładnie ręce, 
zdarte ubrania oraz bolesny 
grymas twarzy świadczą o bólu 
i męczeństwie młodego czło-

wieka. Projekt i model sfinan-
sowany został przez Instytut 
Pamięci Narodowej, a odlewy 
z brązu wykonała firma Stefana 
Wiśniewskiego z Wólki Kosow-
skiej pod Warszawą.  Elemen-
ty kamienne wykonane zostały 
w zakładzie kamieniarskim Je-
rzego Lewandowskiego z Łom-
ży, a sfinansowane przez Miasto 
Łomża, Powiat Łomżyński, mia-
sta i gminy Powiatu Łomżyń-
skiego oraz Towarzystwo Przy-
jaciół Ziemi Łomżyńskiej, które 
także sprawowało rolę koordy-
natora w zakresie prac związa-
nych z upamiętnieniem.

W Urzędzie Miejskim odbyło się do-
roczne spotkanie przedstawicieli 
władz Łomży i miast partnerskich. 
W związku z 605. rocznicą nadania 
praw miejskich w Łomży gościły dele-
gacje z Norwegii, Turcji, Ukrainy oraz 
Litwy.

- Współpraca zagraniczna ma 
dla nas ogromne znaczenie, gdyż 
przynosi wymierne efekty w po-
staci np. realizacji wspólnych 
programów  – mówił Ma-
riusz Chrzanowski witając 
zagranicznych gości z miast 
partnerskich, dodając jak 
ważne są relacje międzyna-
rodowe, co pokazała cho-
ciażby sytuacja związana 
z wojną na Ukrainie, kiedy 
to Miasto Łomża włączyło 
się w pomoc uchodźcom.  - 
Życzę Państwu udanego po-
bytu w naszym 605-letnim 
mieście  –  zakończył prezy-
dent Mariusz Chrzanowski.

Przewodniczący Rady 
Miejskiej Łomży Wiesław 
Grzymała, życzył wszystkim uda-
nego pobytu i zachęcał do pozna-
wania bogatej kultury naszego 
miasta i regionu.

 Następnie głos zabrali przed-
stawiciele poszczególnych dele-
gacji.

- Bardzo się cieszymy, że mo-
żemy gościć tu po raz drugi. Jest to 
kolejna okazja do budowania na-
szej wspólnej przyszłości i przy-
jaźni  –  mówił Vural Korkmaz, 
zastępca burmistrza tureckiej 
gminy Muratpaşa, dziękując za 
zaproszenie nad Narew.  Chwilę 
później nastąpiło podpisanie li-
stu intencyjnego pomiędzy oby-
dwoma samorządami, określają-
cego ramy przyszłej współpracy.

Simon Johnsen, zastępca 
Burmistrza Okręgu Nordland 
w Norwegii, z którym nasze 
miasto realizuje wspólny pro-

jekt, dziękował za gościnność, 
jakiej doświadcza podczas poby-
tu w Łomży i wyraził nadzieję na 
kolejne spotkania.

Pierwszy zastępca mera Mia-
sta Borysław na Ukrainie, Roman 
Sadliwski był pod wrażeniem 
tempa rozwoju naszego miasta 
i dziękował za wsparcie w trud-
nym czasie wojny. 

- Jesteśmy mieszkańcom 
i władzom Łomży wdzięczni za 
okazaną pomoc. Zwyciężymy ra-
zem i będziemy częścią Unii Eu-
ropejskiej i NATO  –  podsumo-
wał.

Tetiana Vashchuk, kierow-
nik Oświaty Urzędu Miejskiego 
w Zwiahlu na Ukrainie przekazała 
najserdeczniejsze życzenia z oka-
zji Dni Miasta. Chwaliła również 
dotychczasową współpracę. 

- Ma ona dla nas ogromne 
znaczenie, gdyż daje pewność, że 
nie jesteśmy osamotnieni w wal-
ce z okupantem – podkreślała.

Podziękowania za zaprosze-
nie padły również z ust Regi-
ny Sokołowicz, kierownika Wy-
dział Opieki Socjalnej i Ochrony 
Zdrowia Samorządu Rejonu So-
lecznickiego na Litwie. 

- Jesteśmy dumni, że mamy 

takich wspaniałych partnerów. 
Cieszymy się z tego spotkania 
i z pewnością wyjedziemy z Łom-
ży bogatsi o nowe wrażenia i do-
świadczenia – mówiła.

Obecna na spotkaniu wice-
wojewoda Bogusława Szczerbiń-
ska życzyła owocnej współpracy 
i dobrych wspomnień. 

- Cieszę się, że Miasto Łom-
ża może świętować w gro-
nie tak znamienitych gości, 
czego serdecznie gratuluję 
prezydentowi – powiedziała, 
dodając, że z każdym przy-
jazdem Łomża pięknieje.

Za zaproszenie na ob-
chody Dni Łomży dzięko-
wała dyrektor Narodowego 
Instytutu Samorządu Tery-
torialnego dr Iwona Wieczo-
rek, która w swojej wypowie-
dzi zauważyła imponujące 
tempo w jakim rozwija się 
Łomża, co jest według niej 
świetnym przykładem do na-
śladowania.

W podobnym tonie wypowie-
dział się zaprzyjaźniony z naszym 
miastem Aleksander Gadżanow, 
który stwierdził, iż Łomża jest 
godnym naśladowania miastem, 
zarówno pod względem inwesty-
cyjnym, społecznym, jak i kultu-
ralnym. Odczytał także okolicz-
nościowy list od władz Miasta 
Pavlikeni w Bułgarii.

Radna Rady Miejskiej Łomży 
oraz prezes Oddziału Łomża Sto-
warzyszenia "Wspólnota Polska" 
i wiceprzewodnicząca Rady Kra-
jowej tej organizacji zachęcała do 
udziału młodzieży z miast part-
nerskich Łomży, w organizowa-
nych co roku Polonijnych Igrzy-
ska Młodzieży Szkolnej.

Spotkanie z zagranicznymi 
delegacjami zakończyło się wrę-
czeniem pamiątkowych upomin-
ków i wspólną fotografią.

Ławeczka Hanki Bielickiej została przeniesiona z ul. Farnej na Stary Rynek. 
Ustawiona została w ten sposób, że w tle za plecami najsłynniejszej łomżynian-
ki znajdują się fontanna, Ratusz i Hala Kultury. Ławeczkę rano w poniedziałek 
12 czerwca 2023 r. przenieśli pracownicy Miejskiego Przedsiębiorstwa Gospo-
darki Komunalnej i Mieszkaniowej w Łomży.

Uroczyste odsłonięcie pomnika-ławeczki odbyło się 11 listopada 
2007. Pomnik powstał dzięki fundatorom – Romanowi Englerowi, 
Janowi Kurpiewskiemu i Markowi Mackiewiczowi, pod honorowym 
patronatem ówczesnego Prezydenta Miasta Jerzego Brzezińskiego.

Rzeźba odlana w brązie jest dziełem Michała Selerowskiego. 
Przedstawia aktorkę siedzącą na ławce w wielkim kapeluszu. Na opar-
ciu ławki widnieje podpis Hanki Bielickiej.

Pamięci łomżyńskich gimnazjalistów i powstańców

Zagraniczni goście na Dniach Łomży.  
Podpisano list intencyjny z Gminą Muratpaşa

Hanka Bielicka  
usiadła przy fontannie  
na Starym Rynku
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To teraz już pójdę do ro-
boty - mówiła ze sceny 
Teresa Pardo, która spie-
szyła się do obowiązków 
jurorki 30. ODKK.    

A "roboty" miała 
dużo, bo do przeglądu 
zakwalifikowanych zo-
stało blisko 80 grup, ze-
społów śpiewaczych, 
instrumentalistów, śpie-
waków, tancerzy, gawę-
dziarzy z województwa. 
Przyjechali z różnych 
części województwa 
podlaskiego, mazowiec-
kiego i warmińsko - mazurskiego. 
Łącznie na scenie zaprezentowa-
ło się około 300 osób.    

- To tradycyjne, strojne, barw-
ne i bogate Święto Kurpi, a trady-
cja to rzecz święta. Samorząd wo-
jewództwa podlaskiego pomaga 
to popularyzować, także dbając 
o infrastrukturę wokół skanse-
nu, który jest takim sercem Kur-
piowszczyzny. To wszystko musi 
być żywe, a artystom serdecznie 
dziękuję, że całym życiem pod-
trzymują swoje pasje i artyzm, 
przekazują to następcom - mówił 
wicemarszałek Marek Olbryś.

Organizatorem ODKK jest 
tradycyjnie Regionalny Ośrodek 
Kultury - Instytucja Kultury Po-
wiatu Łomżyńskiego (ROK).

- Cieszę się, że przez tyle lat 
kontynuujemy to dzieło i dzięku-
ję za ogromną życzliwość Woje-
wództwa Podlaskiego reprezen-
towanego tu przez kurpiowskiego 
"pnioka", wicemarszałka Marka 
Olbrysia. Zwłaszcza teraz, gdy 
skansen jest instytucją Woje-
wództwa Podlaskiego. Nie mamy 
najmniejszych kłopotów z zapra-
szaniem wysokiej jakości wyko-
nawców, chociaż czasami - tym 
razem też -  nasz przegląd nakłada 
się na podobne wydarzenie u ma-
zowieckich Kurpiów - mówił Jaro-
sław Cholewicki, dyrektor ROK. 

Scena, na której występowa-
li kurpiowscy artyści, tym ra-
zem umieszczona została wśród 
obiektów Muzeum - Skansenu 
Kurpiowskiego im. Adama Chęt-
nika, koło dawnej karczmy.       

- Cieszę się, że to miejsce od-
żywa po latach zastoju. Umie-
ściliśmy scenę w nieco innej niż 
zwykle lokalizacji, u stóp wzgó-
rza Ziemowita, ze względu na 
wyjątkowo malownicze położe-
nie - wyjaśnił dyrektor skansenu 
Juliusz Jakimowicz.

Otwarcia ODKK dokonał 
oficjalnie Jarosław Cholewic-
ki, a obok wicemarszałka Marka 

Olbrysie i dyrektora Juliusza Ja-
kimowicza wspierali go na sce-
nie w tej chwili m. in. posłowie 
Kazimierz Gwiazdowski i Stefan 
Krajewski, starosta Lech Marek 
Szabłowski i wicestarosta Ma-
ria Dziekońska, burmistrz No-
wogrodu Grzegorz Palka, Ja-
cek Chętnik, wnuk założyciela 
skansenu, Iwona Choroszewska-
-Zyśk, wiceprezes Związku Kur-
piów. 

- Kultura kurpiowska to cen-
ny wyróżnik naszego powiatu - 
podkreśliła Maria Dziekońska.

Na scenie przez kilka go-
dzin widzowie mogli otrzymać 
ogromną porcję  kurpiowskich 
tradycji. 

- To okazja aby się zaprezen-
tować, duża radość. Potrzebuje-
my takich okazji żeby pokazać, co 
potrafimy. Lubimy stroje, lubimy 
śpiewać i grać - mówiła Julia Biel-
ska z zespołu z Turośli. - Mama 
powiedziała, że mam bardzo do-
bry,  mocny, donośny głos i że się 
przydam. Podobają mi się pio-
senki, a kurpiowski strój to nie 
obciach - dodała jedna z jej pod-
opiecznych Anna Pupek.
Protokół z posiedzenia komisji XXX 
Ogólnopolskie Dni Kultury Kurpiowskiej 
w Nowogrodzie z dnia 18.06.2023 r.
Komisja w składzie:
1. dr hab. Tomasz Nowak - 
przewodniczący
2. Teresa Pardo - członek
3. Anna Szotkowska - członek
4. Piotr Skawski - Członek
przyznała nagrody i wyróżnienia 
w kategoriach i kwotach wg poniższego 
zestawienia:
• Kategoria śpiewacy ludowi – dorośli:
I Miejsce
Weronika Zyśk – Wolkowe
Stanisław Archacki – Myszyniec
II Miejsce
Hanna Ksepka – Kuzie
Łucja Warych – Myszyniec
Irena Bojarska - Czerwonka
III Miejsce
Agnieszka Zielewicz – Łomża

Edyta Grzybowska – Czerwonka
Michalina Dąbkowska – Rozogi
Wyróżnienia
Daniela Dąbrowska – Miastkowo
Anna Zaborowska - Biała Piska
Krystyna Pawelczyk – Myszyniec
Paweł Dąbkowski – Łomża
Andrzej Dobrzyński – Baranowo
Eugenia Kuliś – Turośl
• Kategoria: śpiewacy ludowi - dzieci 
i młodzież szkolna
I Miejsce
Amelia Kobus
II Miejsce
Natalia Kowalczyk – Kuzie
III Miejsce
Marcelina Pokora – Wykrot
Aleksandra Gawrych – Kuzie
Wyróżnienia
Oliwia Duda – Wydmusy
Emilia Gawrych – Kuzie
• Kategoria: soliści instrumentaliści – 
dorośli
I Miejsce
Michał Olchowik – Łomża
II Miejsce
Dawid Sutkowski – Turośl
Ryszard Maniurski – Turośl
III Miejsce
Natalia Zadroga – Turośl
Wyróżnienia
Grzegorz Chorążewicz - Susk Nowy
Czesław Czyż – Olsztyn
Dawid Ciecierski - Turośl
Oliwier Tański – Zawady
Paweł Dąbkowski – Łomża
Daniel Cwalina – Nowogród
• Kategoria: soliści instrumentaliści-dzieci 
i młodzież szkolna
I Miejsce Nadia Jędrzejczyk – Cięćk
II Miejsce Piotr Gołaś – Myszyniec
III Miejsce Aurelia Kulas – Rozogi

• Kategoria: gawędziarze ludowi-dzieci 
i młodzież szkolna
I Miejsce
Hanna Horoszewska – Łomża
Bartosz Wawrzyniak – Dębniki
II Miejsce
Wojciech Fossa – Wykrot
Antoni Parzych – Wykrot
III Miejsce
Dawid Kowalczyk – Kuzie
Wyróżnienia
Malwina Śniadach – Wykrot
Oliwia Duda - Wydmusy
Zofia Samełko – Zbójna
Zofia Piasta – Nowogród
Jakub Mikołajczyk – Wykrot
Zuzanna Chmielewska
• Kategoria: gawędziarze ludowi – dorośli
I Miejsce
Władysław Gwiazda – Wolkowe

II Miejsce
Anna Rybińska – Rozogi
III Miejsce
Urszula Filipkowska – Łomża
• Kategoria: kapele ludowe
I Miejsce
Kapela z zespołu Pod Borem - Zawady
II Miejsce
Kapela Grzesia - Susk Nowy
III Miejsce Kapela Łysozianie - Łyse
• Kategoria: zespoły folklorystyczne - 
dorośli
I Miejsce
Zespół Folklorystyczny Turoślanie Kat. A
W kategorii B nagród nie przyznano
II Miejsce
Zespół Pieśni i Tańca Kurpie z Rozóg 
kat. A
Zespół Pieśni i Tańca Mała Ziemia 
Łosicka kat. B
III Miejsce
Integracyjny Zespół Folklorystyczny 
Szansa z Zambrowa kat.B
• Kategoria: zespoły śpiewacze – dorośli
I Miejsce
Zespół śpiewaczy z Turośli
Kobiecy Zespół Śpiewaczy ze Zbójnej
II Miejsce
Kobiecy Zespół śpiewaczy 
z Nowogrodu Warmińska Kuźnia – 
Czerwonka
III Miejsce
Kobiecy Zespół Śpiewaczy z Kuzi
Męski Zespół Śpiewaczy ze Zbójnej
Wyróżnienia
Zespół Pieśni i Tańca Kurpie z Rozóg
Zespół Regionalny Myszyniec
• Kategoria: zespoły śpiewacze - dzieci 
i młodzież szkolna
I Miejsce
Dziewczęcy Zespół Śpiewaczy z Turośli
II Miejsce - nie przyznano
III Miejsce
Dziewczęcy Zespół Śpiewaczy 
z Nowogrodu
Poziomecki z Wykrotu
• Kategoria: pary taneczne – dorośli
I Miejsce
Para taneczna Sabina Kulesza, Romuald 
Kaczmarczyk z Rozóg
II Miejsce
Para taneczna Bożena Kaczmarczyk 
Jerzy Łukowski z Rozóg
III Miejsce - nie przyznano

3Nowogród

Kurpiowski Dzień  
w skansenie w Nowogrodzie

"Nie umiera teN, kto trwa w pamięci żywych"

Dziękujemy wszystkim, a przede wszystkim 
przyjaciołom, znajomym, sąsiadom z ulicy Miłej  
w Łomży, którzy uczestniczyli w ostatniej drodze 

Mariana Dziedzickiego 
oraz okazali wiele serca, życzliwości i współczucia 

w trudnych dla naszej rodziny chwilach.  
Składamy wyrazy wdzięczności. 
Prosimy o pamięć w modlitwie.

Relacja w Telewizji Narew 
i na www.narew.info
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Ci ludzie szli z miłości do swo-
jej rodziny, do swojej ojczyzny. 
Mnie bardzo poruszały rozmowy 
z ludźmi, którzy jechali z nami au-
tokarem. Oni mówili, że jadą do 
Warszawy nie tylko dla siebie, ale 
także dla swojego kraju, dla swo-
jej ojczyzny i swoich dzieci, wnu-
ków, najbliższych, bo chcą kra-
ju zasobnego, ludzi szczęśliwych, 
w którym szuka się tego, co łączy, 
a nie dzieli. Jestem przekonany, że 
ten marsz pozwolił Polakom uwie-
rzyć, że tych ludzi, którzy myślą 
właśnie tak jak Oni jest mnóstwo. 
Wierzymy, że dzięki temu w paź-
dzierniku zmienimy Polskę na lep-
sze. 

M. S: - Panie radny przed nami, 21 
czerwca, sesja rady miasta Łomża. Bę-
dzie to ważna sesja. Chociażby z tego 
powodu, iż pod debatę poddany zo-
stanie raport o stanie miasta za 2022 
rok. Zapoznał się Pan z tym wydaw-
nictwem liczącym blisko 200 stron? 

P. S: - Zapoznałem się z tym 
raportem, liczącym dokładnie 
182 strony. Jeżeli chodzi o za-
dłużenie miasta, temat ten wie-
lokrotnie podnosiliśmy, również 
w rozmowie z Panią redaktor. 
To co w tym raporcie zwróci-
ło uwagę, to niepokojący trend 
zauważalny w finansach miasta, 
czyli wzrost wydatków bieżą-
cych, przy jednoczesnym spad-
ku dochodów. Wydatki wzrosły 
nam o około 10 milionów zło-
tych, natomiast dochody spadły 
o około 11 milionów złotych. 
Doprowadza to do sytuacji, 
w której nadwyżka operacyjna, 
którą generuje miasto jest coraz 
niższa. Jeszcze w zeszłym roku 
była planowana na blisko 30 
milionów, zredukowana zosta-
ła o około 10 milionów złotych, 
a na ten rok planowana jest na 
poziomie 600 tysięcy. To poka-
zuje, że jeżeli ta różnica między 
wydatkami bieżącymi a docho-
dami jest tak znikoma, to o przy-
szłość miasta nie możemy być 
spokojni. Oczywiście w tabe-
lach zamieszczonych w raporcie 
znajdziemy dosyć optymistycz-
ne założenia, natomiast ta wie-
loletnia prognoza finansowa tak 
naprawdę jest modyfikowana co 
miesiąc, niemalże na każdej se-
sji rady miasta, poprzez uchwa-
ły, które nam radnym przedkła-
da prezydent. Mnie ten trend 
bardzo niepokoi. Obawiam się 
po prostu, czy w przyszłości 
miasto będzie w stanie zabez-
pieczyć środki na wydatki. Je-
żeli prezydent przedkłada nam 
dokumenty, mówi o tym, że sy-
tuacja finansowa jest dobra, to 
proponowałbym, by porozma-
wiał z pracownikami jednostek 

miejskich i ich zapytał czy sytu-
acja finansowa jest dobra. Biorąc 
pod uwagę wysokość ich wyna-
grodzeń, gdy ja z nimi rozma-
wiam, odnoszę zupełnie inne 
wrażenie. Oczywiście, jeżeli jest 
się prezydentem i patrzy się z ta-
kiej perspektywy, gdy na konto 
co miesiąc spływa pensja w wy-
sokości około 20 tysięcy złotych, 
to rzeczywiście można zamknąć 
się w takiej bańce, w której wy-
daje się, że ta sytuacja finansowa 
jest dobra. Natomiast gdy roz-
mawia się o tym z mieszkańca-
mi Łomży wnioski są zupełnie 
inne. Oni obawiają się tego, co 
będzie w przyszłości. Dlaczego? 
Ponieważ największe raty kre-
dytów, które są dzisiaj zaciąga-
ne, będą dotyczyły lat po 2030 
roku. Rocznie będzie to około 
15 milionów złotych. Tu poja-
wia się pytanie: skąd my wtedy 
weźmiemy na to pieniądze? Mu-
simy mieć tego świadomość, że 
dzisiaj zadłużamy miasto na ko-
lejne pokolenia. Obawiam się, że 
nie jesteśmy zupełnie na to za-
bezpieczeni, że inwestycje, któ-
re podejmujemy nie będą gene-
rowały odpowiednio wysokich 
dochodów. Miałem okazję zapo-
znać się z wywiadem, który uka-
zał się na antenie Telewizji Na-
rew oraz w Tygodniku Narew. 
Pan prezydent konsekwentnie 
mówi o promocji miasta, która 
ma wpłynąć na to, że ludzie chęt-
niej będą przyjeżdżali do nasze-
go miasta i chętniej będą korzy-
stali z walorów turystycznych 
Łomży, a co za tym idzie zosta-
wiali tu swoje pieniądze. Nato-
miast gdy czytam raport o stanie 
miasta, który - przypomnę - ma 
182 strony, i widzę, że dział tu-
rystyka zajmuje pół strony, to 
muszę przyznać, że jestem za-
trwożony, bo okazuje się, że ona 
w naszym mieście się zupełnie 
nie rozwija. Dobrze, że w Łomży 
odbywają się koncerty, różnego 
rodzaju pikniki. Bardzo to do-
ceniam, zwłaszcza gdy odbywa 
się to bez kosztów ponoszonych 
przez miasto. Fajnie, że odby-
wa się piknik, podczas którego 
mogą zaprezentować się Koła 
Gospodyń Wiejskich. W moim 
odczuciu ma to ogromny walor 
integracyjny. Tych ludzi trze-
ba docenić za to, że potrafią się 
zorganizować, zrobić coś dla ko-
goś i mają jakaś pasję. Natomiast 
nie mam takiego przekonania, 
że transmisja koncertu zespołu 
Boys w TVP regionalnej spo-
woduje, że nagle rzesza Pola-
ków będzie zjeżdżała do Łom-
ży. To, co mnie nie pokoi to fakt, 
że tak naprawdę jesteśmy u pro-
gu otwarcia obwodnicy Łomży, 

będziemy mieli doskonałe po-
łączenie ze stolicą kraju, z War-
szawą, a wciąż nie mamy kon-
kretnego planu. Z tym wiążą się 
pewne szanse, ale także zagroże-
nia. Mam takie poczucie, że Pan 
prezydent trochę zmarnował 
ostatnie lata, bo kiedy my w po-
przedniej kampanii mówiliśmy 
o tym, że biorąc pod uwagę to 
ważne wydarzenie, trzeba się do 
niego naprawdę solidnie przy-
gotować, że trzeba powołać do 
tego zespół, który składałby się 
z ekspertów, przedsiębiorców, 
po to, żeby zabezpieczyć intere-
sy mieszkańców Łomży. Odno-
szę wrażenie, że ten czas został 
zmarnowany. Nie wiem, czy 
przeglądając ten raport zwróciła 
Pani uwagę, ile razy w ubiegłym 
roku rada gospodarcza działają-
ca przy prezydencie się spotka-
ła? Ani razu! Mam wrażenie, że 
jest to martwe ciało, które nie 
funkcjonuje. Bardzo często, gdy 
rozmawiam z przedsiębiorcami, 
opowiadają o swoich relacjach 
z miastem, z włodarzami, w któ-
rych nie widać entuzjazmu. Od-
noszę takie wrażenie, że te re-
lacje gospodarcze w mieście są 
bardzo osobliwe, a przecież to 
właśnie przedsiębiorcy tworzą 
miejsca pracy, to od nich zależy 
poziom życia w mieście. I jeże-
li obwodnica zostanie otwarta, 
i ten ruch tranzytowy zostanie 
przekierowany z miasta  na ob-
wodnicę, to też rodzi pewne za-
grożenia. Część przedsiębiorców 
może ogłosić upadłość, a co za 
tym idzie jakaś część osób może 
stracić pracę. Ja konsekwent-
nie mam takie poczucie, że Pan 
prezydent chętnie mówi o suk-
cesach, pozytywnych rzeczach, 
a od problemów, które się poja-
wiają po prostu ucieka. My na 
wiele takich kwestii zwracaliśmy 
uwagę, chociażby na konferen-
cjach prasowych, których Pan 
prezydent tak bardzo nie lubi, 
a które w moim przekonaniu 
są zupełnie naturalne. Żyjemy 
w demokratycznym kraju, i jeże-
li mamy władzę, i mamy opozy-
cję, to ona ma zupełne prawo do 
tego, by wyrażać swoje zdanie. 
Co więcej, tego właśnie oczeku-
ją od nas mieszkańcy. Tego ocze-
kują ode mnie moi wyborcy, że 
jeżeli zgłaszają się do mnie z pro-
blemami, to chcą żebym głośno 
o nich mówił. Weźmy chociażby 
przykład wzrostu cen za ogrze-
wanie. Apelowaliśmy wówczas 
do Pana prezydenta o reakcję. 
Dlaczego? Ponieważ uważali-
śmy, że jest to niemoralne, że 
mieszkańcy Łomży muszą zmie-
rzyć się z drastycznymi podwyż-
kami za ogrzewanie dostarczane 

przez spółkę miejską, która wy-
daje ogromne pieniądze na pro-
mocję, która może mieć swoje 
uzasadnienie, ale w wielu przy-
padkach mamy co do celowości 
i zasadności wiele wątpliwości. 
I kiedy właśnie prosimy Pana 
prezydenta, będącego organem 
nadzorczym, o interwencję to 
nie uzyskujemy nawet odpowie-

dzi na nasze pismo. Dlatego mu-
simy mówić o tym głośno, żeby 
wywierać na władzach miasta 
presję i skłonić do podjęcia dzia-
łań. Kolejnym przykładem bar-
dzo problematycznej sytuacji 
w ostatnim czasie, która bulwer-
suje mieszkańców, jest kwestia 
związana z dyrektorem Miej-
skiego Ośrodka Sportu i Rekre-
acji. Pan Andrzej Modzelewski 
został skazany prawomocnym 
wyrokiem sądu za pobicie. Pan 
prezydent do dzisiaj nic z tym 
nie zrobił. Dzięki interpelacji 
radnego Artura Nadolnego do-
wiedzieliśmy się, że w zeszłym 

roku Pan dyrektor został nagro-
dzony przez prezydenta najwyż-
szą podwyżką i nagrodą spośród 
wszystkich dyrektorów jedno-
stek miejskich. Czy to w takim 
razie oznacza, że im ktoś moc-
niej kogoś pobije to dostanie 
wyższą nagrodę? Mnie osobi-
ście to bardzo mocno bulwersu-
je. Nie możemy udawać, że nic 

się nie stało. To w pewnym sen-
sie daje takie poczucie, że Pan 
Chrzanowski daje przyzwolenie 
na tego typu zachowania i postę-
powanie, a one są po prostu nie-
akceptowalne. 

M.S: - Podczas czerwcowej sesji jako 
radni będziecie głosowali nad udzie-
leniem prezydentowi Łomży absolu-
torium z tytułu wykonania budżetu 
miasta za 2022 rok. Pod głosowanie 
poddana zostanie także uchwała 
w sprawie udzielenia prezydentowi 
votum zaufania. No właśnie jak Pan 
będzie głosował? Jak będą głosowali 
radni Platformy Obywatelskiej? 

Potrzebne jest nowe spojrzenie na Łomżę 



Rozmowa do obejrzenia w Telewizji 
Narew i na www.narew.info.
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P.S: - Jesteśmy jeszcze przed 
spotkaniem klubu, podczas któ-
rego będziemy omawiali nasze 
stanowisko na sesję absolutoryj-
ną i wobec votum zaufania dla 
Pana prezydenta. Ja w tym mo-
mencie mogę mówić wyłącznie 
za siebie. Zdecydowanie będę 
głosował przeciwko udzieleniu 
Panu Chrzanowskiemu absolu-
torium i votum zaufania. Część 
moich wątpliwości co do sposo-
bu sprawowania władzy już wy-
mieniłem, natomiast ta lista jest 

znacznie dłuższa. Pan prezydent, 
kiedy mówi o tym, że skupia się 
na pracy, na budowaniu ulic, na 
zapewnieniu dobrze funkcjonu-
jącej oświaty, według mnie jest 
to stanowczo za mało. Nie jest to 
nic nadzwyczajnego, co wyróż-
niałoby nas na tle innych miast. 
Jest to coś, co dzieje się wszędzie. 
Ja jestem przekonany, że trzeba 
czegoś więcej, że Łomża ma dużo 
większy potencjał. On dzisiaj nie 
jest wykorzystywany w pełni, co 
bardzo mnie martwi. Łomża jest 
miastem ludzi kreatywnych, ludzi 
pracowitych, ludzi o ogromnym 
potencjale, ale ten trzeba z pew-

nością obudzić. Dlatego nie po-
winniśmy podejmować działań 
wyłącznie po linii najmniejsze-
go oporu. Stać nas na zdecydo-
wanie więcej. Weźmy chociażby 
przykład łomżyńskiej oświaty. 
Kiedy patrzymy na rankingi, jak 
w tej chwili klasyfikowane są na-
sze szkoły, to mnie bardzo smu-
ci fakt, że kiedy ja uczyłem się 
w I Liceum Ogólnokształcącym 
im. Tadeusza Kościuszki w Łom-
ży, to szkoła ta mogła poszczycić 
się miejscem w okolicach pierw-

szej trzydziestki w Polsce. Na-
tomiast dzisiaj szkoła wypadła 
z rankingu poza pierwszą setkę. 
To wszystko w moim odczuciu, 
to jest oczywiście moja ocena, 
bierze się też ze sposobu podej-
ścia do nauczycieli ze strony ra-
tusza. Zwykle kiedy świętujemy 
Dzień Edukacji Narodowej Pan 
prezydent lubi chwalić się, dzię-
kować nauczycielom, ale kiedy 
zdarzała się sytuacja, w której na-
uczyciele walczyli o godną pra-
cę i płacę, wówczas nie otrzyma-
li odpowiedniego wsparcia od 
Pana Chrzanowskiego. W innych 
samorządach, kiedy nauczyciele 

zderzyli się z rządową machiną 
i stracili część swojego wynagro-
dzenia, mogli liczyć na rekom-
pensaty. Otrzymali po prostu 
wsparcie w tej walce w postaci 
różnych dodatków. Z takimi ape-
lami zwracali się również do Pana 
prezydenta nauczyciele z Łomży. 
Niestety, nie spotkali się z odpo-
wiednią reakcją. Takiego wspar-
cia dla nich nie było. Dlatego, 
jeżeli nie ma dobrego klimatu, 
jeżeli nauczyciele nie czują, że 
mają wsparcie ze strony włodarza 
miasta, to przekłada się to na ich 
nastawienie. Brakuje pieniędzy 
na różne przedsięwzięcia, które 
mogłoby być realizowane, braku-
je środków chociażby na zajęcia 
dodatkowe, które mogłyby pod-
nieść jakość kształcenia  w jed-
nostkach oświatowych. I tu jest 
kolejny mankament, który po-
woduje, że mam takie przekona-
nie, że nie wykorzystujemy tego 
potencjału. Pan prezydent po-
winien walczyć o to, by Łomża 
rozwijała się, mierzyła znacznie 
wyżej, aspirowała do rywalizacji 
z innymi większymi ośrodkami, 
nawet więcej stała się w regionie 
liderem. 

M.S: - Na konferencji prasowej, którą 
wspólnie jako Obywatelski Klub Sa-
morządowy i Przyjazna Łomża zorga-
nizowaliście w ubiegłym miesiącu, za-
rzucając nieprawidłowości władzom 
Łomży, wytykając chociażby nałożoną 
na miasto karę w wysokości 100 tysię-
cy złotych, za niezłożenie w terminie 
strategicznej mapy hałasu w mieście 
mówiliście, że takie konferencje bę-
dziecie organizowali cyklicznie. Czy 
ta konsolidacja środowiska jest ta-
kim sygnałem wysłanym w kierunku 
władz miasta przed nadchodzącymi 
wyborami samorządowymi? Czy pro-
wadzicie takie rozmowy? 

P.S: - Przede wszystkim je-
stem przekonany, że wyciągnęli-
śmy wnioski z poprzedniej kam-
panii, kiedy wielu kandydatów 
podobnie myślących, podobnie 
oceniających rządy Pana Chrza-
nowskiego, poszło jednak do 
wyborów podzielonych. Rok 
2018 mamy za sobą. Wyciągnę-
liśmy bardzo solidne wnioski. 
Obecnie prowadzimy rozmo-
wy i współpracujemy, po to by 
jak najlepiej wywiązywać się 
z naszych obowiązków, jako rad-
nych. Wskazując mankamenty 
w działalności miasta chcemy by 
Pan prezydent wyciągał pozy-
tywne wnioski Kiedy mówimy 
o pewnych problemach, a Pan 
Chrzanowski ma możliwość od-
niesienia się do nich, na przykład 
wtedy gdy gościł w studio Tele-
wizji Narew, woli zarzucać nam 
radnym, że uprawiamy polity-
kę. Moim zdaniem jest to prze-
jaw daleko idącej hipokryzji, bo 
jeżeli prezydent z jednej strony 
apeluje o odrzucenie w samorzą-

dzie polityki, a z drugiej pojawia 
się wspólnie z Panem premierem 
Sasinem na wydarzeniach or-
ganizowanych przez polityków 
Prawa i Sprawiedliwości, to sam 
wpisuje się tę politykę. Pokazuje 
jasno, że wybrał konkretny kie-
runek i liczy na wsparcie w kam-
panii wyborczej tej konkretnej 
partii. Pan Chrzanowski konse-
kwentnie pokazuje się w towa-
rzystwie polityków PiS-u czy 
Suwerennej Polski oraz chwali 
ich działalność. Dziwi mnie, że 
robi to na ostatniej prostej tej ka-
dencji, kiedy przed poprzednimi 
wyborami został po prostu wy-
pchnięty z Prawa i Sprawiedli-
wości i wystartował ze swojego 
komitetu. Przez lata współpra-
cował z Platformą Obywatelską, 
a później robił wszystko, żeby 
wrócić do Prawa i Sprawiedliwo-
ści. Mam wrażenie, że teraz wła-
śnie ta współpraca się sfinalizo-
wała, bo bardzo wyraźnie widać 
te bliskie związki. Natomiast my 
jako radni Obywatelskiego Klu-
bu Samorządowego jesteśmy 
otwarci na rozmowy z różnymi 
środowiskami. Rozmawiamy 
z Przyjazną Łomżą, ale nie za-
mykamy się także na środowi-
ska spoza rady miasta. Chcemy, 
aby z tych środowisk został wy-
łoniony jeden wspólny kandy-
dat, który wygra z Prezydentem 
Chrzanowskim. Jesteśmy prze-
konani, także przekonują nas do 
tego mieszkańcy Łomży, że ta 
zmiana jest potrzebna, bo druga 
kadencja tak bardzo wydłużona, 
sprawiła, że w sumie 10 lat rzą-
dów Pana Chrzanowskiego to 
stanowczo wystarczający okres. 
Potrzebne jest nowe spojrzenie 
na Łomżę. 

M.S: - Jakie? 
P.S: - Takie spojrzenie, które 

wyzwoli z mieszkańców Łomży 
i tego miasta kreatywność. Łom-
ża jest miastem ludzi o ogrom-
nym potencjale, ludzi niezwy-
kle pracowitych, takich którzy 
chcą działać na rzecz tego mia-
sta. Niestety, dzisiaj część ucie-
ka z Łomży i jest to miasto wy-
ludniające się. My chcielibyśmy 
ten trend powstrzymać. Chcemy 
Łomży, która rozwija się gospo-
darczo, miasta, w którym nie ma 
równych i równiejszych, w któ-
rym każdy, niezależnie od po-
glądów ma szansę na realizowa-
nie się zawodowo, bo decydują 
o tym wyłącznie kompetencje, 
a nie zażyłość relacji z urzędnika-
mi. Uważam, że mamy ogromne 
rezerwy i powinniśmy mierzyć 
wyżej, a miasto w końcu powin-
no wydobyć się z letargu, w któ-
rym dzisiaj tkwi, właśnie poprzez 
pewne środowisko, które zabary-
kadowało się w ratuszu. Niejed-
nokrotnie słyszę jak do urzędu 
przychodzą ludzie z wieloma cie-

kawymi pomysłami i są odsyła-
ni z przysłowiowym ”kwitkiem”. 
Nie stać nas na to, by marnować 
potencjał tych ludzi. Gdy w ten 
sposób są traktowani powoduje 
to, że są zniechęceni do jakiego-
kolwiek działania i mają w sobie 
takie poczucie, że w Łomży nie 
ma dla nich miejsca, muszą szu-
kać go gdzie indziej. 

M.S: - Pytam o to nieprzypadkowo. Za 
nami jubileusz Łomży, 605-rocznica 
nadania praw miejskich. Myślę, że to 
doskonała okazja do tego, by zastano-
wić się nad tym w jakim miejscu jest 
Łomża i jaka czeka ją przyszłość? 

P.S: - Wiele zależało będzie od 
tego jak rozstrzygną się wybory. 
Najpierw będziemy mieli wybo-
ry parlamentarne. Obecny rząd 
robi wszystko, żeby skłócić nas 
z Unią Europejską, wchodzi bar-
dzo często w bezsensowne kon-
flikty, które dewastują naszą pra-
worządność, które powodują, że 
Polska ma obecnie zablokowany 
dostęp do ponad 200 miliardów 
w ramach Krajowego Planu Od-
budowy. Jeżeli zmieni się rząd, 
to te pieniądze na pewno zosta-
ną odblokowane. Podstawowym 
warunkiem jest powrót na drogę 
praworządności. Dopiero wtedy 
pieniądze, które należą się Po-
lkom i Polakom popłyną do nich 
szerokim strumieniem. Następ-
nie trzeba będzie zrobić wszyst-
ko, aby w Łomży te zmiany rów-
nież nastąpiły, bo dzisiaj skoro 
Pan Chrzanowski tak mocno po-
stawił na współpracę z PiS-em, to 
w obliczu zmiany władzy w kraju, 
byłoby bardzo trudno zbudować 
dobre relacje z nowym rządem. 
W moim przekonaniu niepo-
trzebnie Pan prezydent wszedł 
w aż tak ścisłe relacje, występując 
na wspólnej scenie z politykami 
Prawa i Sprawiedliwości. Trzeba 
będzie zrobić wszystko, żeby te 
ogromne środki w jak najwięk-
szej części popłynęły do Łomży, 
bo jest to ogromna szansa na roz-
wój naszego miasta. Łomży bra-
kuje dużych inwestycji, dużych 
zakładów pracy, które napędzały-
by gospodarkę. Musimy o nie za-
biegać, musimy współpracować 
z lokalnymi inwestorami i przed-
siębiorcami, aby nie uciekali 
z miasta, a chcieli rozwijać wła-
śnie tu swoje przedsiębiorstwa 
i inwestować w Łomży. Przede 
wszystkim szanując nasz doro-
bek historyczny, szanując nasze 
tradycje związane z 605-leciem 
naszej miejskości powinniśmy 
dążyć do tego, aby Łomża dyna-
micznie się rozwijała, aby była 
miastem dużych aspiracji, aby 
ten potencjał, który w niej drze-
mie został w maksymalny sposób 
wykorzystany. 
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O szansach rozwojowych, nowych 
możliwościach wsparcia dla przed-
siębiorstw oraz zwiększenia zysków 
dzięki eksportowi produktów dysku-
towali uczestnicy konferencji „Nowe 
horyzonty inwestycji”. Biznesowe 
spotkanie dla ponad 50 przedsiębior-
ców z Gminy Łomża i regionu łomżyń-
skiego zorganizowała Gmina Łomża 
w partnerstwie z Polską Agencją Roz-
woju Przedsiębiorczości (PARP) oraz 
Bankiem Gospodarstwa Krajowego 
(BGK).

Sukces zależy od pomysłu, 
innowacyjności, a także od po-
łożenia i możliwości skomuni-
kowania się ze środowiskiem ze-
wnętrznym. Dla firm w Gminie 
Łomża i całym regionie łomżyń-
skim szansą jest sąsiedztwo bu-
dowanej drogi szybkiego ruchu.

- Przez dziesięciolecia byli-
śmy na peryferiach świata, a teraz 
jesteśmy w środku, to właśnie Via 
Baltica, S61 przebiega przez na-
szą gminę. To są nowe horyzonty, 
to otwiera nowe możliwości roz-
woju, chcemy z tego korzystać, 
chcemy być aktywni – mówił 
Piotr Kłys, wójt gminy Łomża.

Nowe horyzonty inwesty-
cji otwierają także nowe progra-
my unijne, z którymi idzie wspar-
cie dla przedsiębiorstw. W trakcie 
konferencji mówili o tym m.in.: 
Piotr Zygadło, dyrektor Departa-
mentu Programów Regionalnych 
z Ministerstwa Funduszy i Polityki 
Regionalnej, Emilia Malinowska 
dyrektor Departamentu Innowa-
cji i Przedsiębiorczości z Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa 
Podlaskiego czy Dariusz Budrow-
ski, prezes Polskiej Agencji Roz-
woju Przedsiębiorczości, która 
oferuje wsparcie dla mikro, ma-
łych i średnich przedsiębiorstw.

- To ponad 5,5 mld euro dla 
polskich przedsiębiorców, w tym 
też przedsiębiorców z Podlasia, 
z Łomży i okolic. Należy tylko 
i wyłącznie złożyć wniosek o do-
finansowanie, a jest możliwość 
uzyskania ogromnych środków 
– zaznaczył Dariusz Budrowski, 
prezes Polskiej Agencji Rozwoju 
Przedsiębiorczości.

Odmienne wsparcie dla 
przedsiębiorstw oferuje Bank 
Gospodarstwa Krajowego. Jego 
eksperci - Błażej Mykowski z Biu-
ra Ekspansji Zagranicznej oraz 
Bogdan Zawadewicz szef zespo-
łu analityków spraw między-
narodowych w Departamencie 
Badań i Analiz Banku Gospodar-
stwa Krajowego mówili o moż-
liwościach wsparcia polskich 
przedsiębiorców podejmujących 
współpracę międzynarodową 
i eksportujących swoje produkty 
oraz realnie o szansach na udział 

polskich firm w odbudowie 
Ukrainy po zakończeniu wojny.

Wśród prelegentów, którzy 
zainteresowali lokalnych przed-
siębiorców był także Wojciech 
Kierwajtys, wiceprezes zarzą-
du Suwalskiej Specjalnej Stre-
fy Ekonomicznej. Przybliżył on 
mechanizmy ulg podatkowych, 
z których mogą skorzystać przed-
siębiorcy inwestujący np. w Gmi-
nie Łomża. To tu wsparcie na ja-
kie mogą liczyć jest najwyższe 
w kraju, a warunki jakie trzeba 
spełnić, aby móc z niego skorzy-
stać są najlżejsze. Np. finanso-
wy próg wejścia z inwestycją jest 
8-krotnie niższy niż w większości 
gmin w regionie i kraju.

O nowych horyzontach inwe-
stycji przedsiębiorczy i eksperci 
rozmawiali w Hotelu Via Balti-
ca, w Grzymałach Szczepankow-
skich na terenie Gminy Łomża. 
Obiekt znajduje się niespełna 

kilometr od nowo wybudowa-
nego węzła Łomża Zachód na 
drodze ekspresowej S61 Via Bal-
tica. To drugi oddany do użytku 
węzeł drogowy na tej międzyna-
rodowej trasie na terenie Gminy 
Łomża.

Konferencja „Nowe hory-
zonty inwestycji” została objęta 
honorowym patronatem Mini-
sterstwa Funduszy i Polityki Re-
gionalnej.

Partnerami Gminy Łomża 
w organizacji konferencji byli:

Polska Agencja Rozwoju 
Przedsiębiorczości (PARP), jest 
kluczową instytucją odpowie-
dzialną za tworzenie otoczenia 
wspierającego przedsiębiorców. 
Celem jej działania jest realiza-
cja programów rozwoju gospo-
darki, wspierających działalność 
innowacyjną i badawczą ma-
łych i średnich przedsiębiorstw 
(MŚP), rozwój regionalny, 

wzrost eksportu, rozwój zasobów 
ludzkich oraz wykorzystywanie 
nowych technologii w działalno-
ści gospodarczej.

Aby dowiedzieć się wię-
cej o możliwościach wsparcia 
i współpracy z PARP zapraszamy 
na stronę internetową www.parp.
gov.pl.

Bank Gospodarstwa Kra-
jowego (BGK) to polski bank 
rozwoju, jedyna taka instytucja 
w kraju. BGK wspiera zrówno-
ważony rozwój społeczno-go-
spodarczy Polski. Jego działania 
wpływają na powstawanie miejsc 
pracy, budowę mieszkań, rozwój 
infrastruktury i poprawę jakości 
powietrza. Bank dba o przyszłe 
pokolenia - buduje kapitał spo-
łeczny, rozwija przedsiębiorczość 
i zapewnia odpowiedzialne fi-
nansowanie. Jest obecny w każ-
dym regionie Polski, a także za 
granicą - ma swoje przedstawi-
cielstwa w Brukseli, Londynie, 
Frankfurcie nad Menem i Am-
sterdamie. BGK wspiera eksport 
i ekspansję zagraniczną polskich 
firm. Jest pomysłodawcą, współ-
założycielem i głównym udzia-
łowcem Funduszu Trójmorza, 
który inwestuje w infrastrukturę 
transportową, energetyczną i cy-
frową w krajach regionu Trójmo-
rza. BGK, poprzez współpracę 
z biznesem, sektorem publicz-
nym i instytucjami finansowymi, 
odpowiada na potrzeby gospo-
darcze oraz podejmuje szereg ini-
cjatyw promujących zrównowa-
żony rozwój.

Aby dowiedzieć się wię-
cej o możliwościach wsparcia 
i współpracy z BGK zapraszamy 
na stronę internetową bgk.pl.

Nowe horyzonty  
inwestycji w Gminie Łomża

Relacja w Telewizji Narew  
i na www.narew.info
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Poprzedziła je Msza święta 
w intencji miasta i jego miesz-
kańców odprawiona przez bi-
skupa Łomżyńskiego Janusza 
Stepnowskiego, zaś po nim ofi-
cjalnie otwarto i poświęcono 
Stary Rynek po przeprowadzo-
nej rewitalizacji oraz wkopano 
w plac kapsułę czasu z aktem 
erekcyjnym.

- Dziękujemy dziś za to, że 
nasz gród 605 lat temu otrzymał 
prawa miejskie, a wraz z nimi 
szansę na rozwój - mówił w swo-
jej homilii pasterz łomżyńskiego 
kościoła, biskup Janusz Stepnow-
ski, zachęcając   do modlitwy za 
miasto, aby było to miejsce do-
bre do życia i zakładania rodzin. 
Aby młodzi ludzie znaleźli tu 
przestrzeń do budowania swojej 
przyszłości, podejmowania pra-
cy, przyczyniając się tym samym 
do jego rozkwitu.

Uroczystą sesję w Hali Kultu-
ry rozpoczęło odegranie hejna-
łu miasta i odśpiewanie „Gaude 
Mater Polonia”.   Obrady otwo-
rzył  przewodniczący Rady Miej-
skiej Wiesław Grzymała, który 
powitał zgromadzonych w Hali 
Kultury, a następnie przekazał 
głos prezydentowi Łomży.

W okolicznościowym prze-
mówieniu prezydent Mariusz 
Chrzanowski przypomniał, że 
spotkanie odbywa się budynku, 
który powstał jako hala targowa, 
a od dwóch lat, po przeprowa-
dzonej przebudowie, pełni głów-
nie funkcje kulturalne. 

- Ilość zorganizowanych 
w nim w tym czasie wydarzeń 
pokazuje, jak ważna i potrzeb-
na była to inwestycja w Łomży. 
Dziś, w tak świątecznym dniu 
naszego miasta, dokonamy sym-
bolicznego otwarcia innego dłu-
go wyczekiwanego przez miesz-
kańców obiektu, pozwalającego 
w pełni korzystać z Hali Kultury, 
w której się znajdujemy – mówił 
prezydent Mariusz Chrzanowski 
w odniesieniu do zakończonej 
rewitalizacji Starego Rynku.

W trakcie sesji prelekcję pt. 
„Moja Łomża” wygłosił dr hab. 
Krzysztof Sychowicz, prof. Aka-
demii Łomżyńskiej, naczelnik 
Oddziałowego Biura Badań Hi-
storycznych IPN w Białymstoku 
i radny Rady Miejskiej Łomży. 
Podkreślał, że historia Łomży jest 
bez wątpienia niezwykle ciekawa 
i bogata w wydarzenia.

- Zaczynając od legendarnych 
niemal początków związanych 
z potężnym grodem usytuowa-
nym na Górze Królowej Bony oraz 
tajemniczym Wzgórzem Świętego 

Wawrzyńca, na którym miał znaj-
dować się najstarszy, pochodzący 
z przełomu X i XI wieku kościół 
romański, według legendy założo-
ny jeszcze przez biskupa Brunona 
z Kwerfurtu, a kończąc na zacho-
dzących na naszych oczach zmia-
nach. Okres ten obejmuje zarów-
no przeniesienie grodu na nowe 
miejsce, nadanie mu praw miej-
skich, okres rozwoju w księstwie 
mazowieckim i w Rzeczypospo-
litej. To też okres upadku zwią-
zany z chorobami, wojnami i roz-
biorami. To również bohaterska 
postawa mieszkańców i ich udział 
w walkach o odzyskanie niepod-
ległości, zarówno pod zaborami, 
jak i na początku lat dwudziestych 
XX wieku. I ponownie radość 
z odzyskanej wolności mieszała 
się z tragedią kolejnych lat związa-
ną z zawłaszczaniem władzy przez 
komunistów – mówił Krzysz-
tof Sychowicz przypominając, że 
wówczas Łomża ponownie stała 
się stolicą powiatu, który wszedł 
w skład województwa białostoc-
kiego. W tym samym czasie zaczę-
to tworzyć aparat represji, którego 
celem była likwidacja uznające-
go rząd polski w Londynie pod-
ziemia antykomunistycznego. 
W jego skład wszedł Powiatowy 
Urząd Bezpieczeństwa Publicz-
nego (PUBP), posterunki Milicji 
Obywatelskiej (MO) oraz funk-
cjonariusze Ochotniczej Rezerwy 
Milicji Obywatelskiej (ORMO), 
wspierani przez NKWD i jed-
nostki Armii Czerwonej. W na-
stępnych latach z ich rąk zginęły 
setki osób nie godzących się na 
komunistyczna dyktaturę. Wśród 
nich byli też działacze podziemia 
z czasów II wojny światowej, dzia-
łający na terenie powiatu łomżyń-
skiego, jak kpt. Stanisław Cieślew-
ski „Lipiec”, mjr Jan Tabortowski 
„Bruzda”. - Nasza historia to tak-
że uzyskanie i utrata statusu mia-
sta wojewódzkiego, towarzyszący 
temu rozwój i regres oraz stwo-
rzenie samorządu pochodzące-
go z wolnych i demokratycznych 
wyborów. To także ciężka praca 
władz miasta i nas wszystkich – 
powiedział dr hab. Krzysztof Sy-
chowicz.

Uroczysta sesja była także 
okazją do wystąpień przybyłych 
gości. Swoje życzenia przekazali 
senator Marek Komorowski, wo-
jewoda podlaski Bohdan Pasz-
kowski, wicemarszałek Marek 
Olbryś, który odczytał również 
list od wicepremiera Jacka Sa-
sina, wicewojewoda Bogusława 
Szczerbińska, radca Ambasady 
Republiki Bułgarii w Polsce Julia 

Tzerova oraz wykonawca Starego 
Rynku Wiktor Chyczyński. List 
okolicznościowy od poseł Alek-
sandry Łapiak przeczytał sekre-
tarz Solidarnej Polski w woj. pod-
laskim Dariusz Wojtkowski.

W trakcie jubileuszu pre-
zydent Mariusz Chrzanowski, 
przewodniczący Rady Wiesław 
Grzymała oraz główny wyko-
nawca rewitalizacji Starego Ryn-
ku Wiktor Chyczyński, właściciel 
Zakładu Drogowego „Kafil” pod-
pisali także akt erekcyjny, któ-
ry następnie został umieszczony 
w "kapsule czasu" zakopanej na 
Starówce dla przyszłych poko-
leń. Dokument zawiera informa-
cje o inwestycji zrealizowanej ze 
środków unijnych oraz budżetów 
państwa i miasta.

Święto Łomży i Filharmonii 
z nagrodami dla ludzi kultury

Uroczysty koncert Filhar-
monii Kameralnej był kolejnym 
z elementów obchodów 605. 
rocznicy nadania Łomży praw 
miejskich. Wydarzenie stano-
wiło także okazję do uczczenia 
jubileuszu 45-lecia Filharmo-
nii oraz wręczenia nagród pre-
zydenta Miasta Łomża za osią-
gnięcia w dziedzinie twórczości 
artystycznej, upowszechniania 
kultury i ochrony kultury. Swoje 
nagrody przyznał również Mini-
ster Kultury i Dziedzictwa Naro-
dowego.

Filharmonia w Łomży po-
wstała w październiku 1977  roku 
jako Łomżyńska Orkiestra Ka-
meralna   z inicjatywy ówcze-

snego dyrektora PSM I stopnia 
w Łomży Kazimierza Bylicy oraz 
nauczycieli tej szkoły – Wiesła-
wy Sokołowskiej i Jana Boćnie-
wicza. W dniu 29 października 
2008 roku Rada Miejska Łomży 
podjęła decyzję o jej przemiano-
waniu na Filharmonię Kameral-
ną im. Witolda Lutosławskiego 
w Łomży.

- Bez wątpienia, Filharmonia 
zapisze się w historii miasta zło-
tymi zgłoskami, jako jeden z naj-
znakomitszych zespołów cenio-
nych przez melomanów w całej 
Polsce i za granicą, przez co stała 
się niekwestionowanym amba-
sadorem naszego miasta i kraju 
- mówił prezydent Łomży Ma-
riusz Chrzanowski dodając, że 
poprzez swoją szeroką działal-
ność koncertową, wydawniczą 
oraz oświatową Filharmonia za-
spokaja i kształtuje muzyczne 
gusta słuchaczy i edukuje młod-
sze pokolenia. Zaznaczył rów-
nież, iż kluczowym momentem 
w dziejach łomżyńskiej Filhar-
monii była decyzja o wspólnym 
jej prowadzeniu z Miastem Łom-
ża przez Ministerstwo Kultury 
i Dziedzictwa Narodowego, dzię-
ki czemu zyskała jeszcze większe 
możliwości rozwoju, z których 
z powodzeniem korzysta.

W trakcie przerwy   koncer-
towej prezydent Łomży Mariusz 
Chrzanowski podpisał z Wan-
dą Zwinogrodzką, podsekretarz 
stanu w Ministerstwie Kultury 
i Dziedzictwa Narodowego umo-
wę na dalsze współprowadzenie 
łomżyńskiej Filharmonii.

Podczas uroczystości wice-
minister Wanda Zwinogrodzka 
odczytała list od Wiceprezesa 
Rady Ministrów, Ministra Kul-
tury i Dziedzictwa Narodowego 
prof. Piotra Glińskiego, napisany 
z okazji 45-lecia FKWL. 

- Wśród licznych osiągnięć 
Filharmonii, wymienić należy 
wspaniałe zasługi dla propago-
wania muzyki polskiej. Organi-
zacja zróżnicowanych wydarzeń 
prezentujących dorobek pol-
skich kompozytorów, w tym pra-
wykonania utworów współcze-
snych twórców oraz utrwalanie 
ich na płytach, niejednokrotnie 
docenianych przez polskie i za-
graniczne środowiska muzyczne, 
niewątpliwie przyczyniają się do 
pielęgnowania tożsamości na-
rodowej. Codzienna działalność 
dla własnej, znakomitej publicz-
ności, prezentująca szeroki wa-
chlarz repertuaru od muzyki ka-
meralnej i rozrywkowej, aż po 
muzykę sakralną i nową, trwa-
le zapisze się na kartach polskiej 
kultury muzycznej - napisał prof. 
Piotr Gliński, dziękując jedno-
cześnie łomżyńskim filharmo-
nikom za aktywność na rzecz 
krzewienia kultury muzycznej na 
najwyższym poziomie.

Łomża świętowała  
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W trakcie uroczystości, z rąk 
Wandy Zwinogrodzkiej, dyrek-
tor Jan Miłosz Zarzycki odebrał 
Srebrny Medal "Zasłużony Kul-
turze Gloria Artis" oraz przyzna-
ny kierowanej przez niego Fil-
harmonii Kameralnej Brązowy 
Medal "Zasłużony Kulturze Glo-
ria Artis". Ponadto Odznaki Ho-
norowe "Zasłużony dla Kultury 
Polskiej" otrzymały Katarzyna Ja-
nas-Dziewa i Jolanta Ewa Kaszu-
ba. W uznaniu wieloletniej dzia-
łalności na rzecz upowszechniania 
kultury wyróżnieni dyplomami 
Ministra Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego zostali Magdalena 
Goc, Ewa Skopek-Siwik, Justyna 
Zakrzewska i Mateusz Goc.

Koncert był doskonałą oka-
zją także do wręczenia nagród 
Prezydenta Łomży za osiągnię-
cia w dziedzinie twórczości arty-
stycznej, upowszechniania kultu-
ry i ochrony kultury za rok 2022. 
Podobnie jak w latach poprzed-
nich laureaci otrzymali nagrody 
finansowe oraz ceramiczne sta-
tuetki stylizowanych lotników 
z kamieniczkami łomżyńskiej 
starówki u stóp, zaprojektowane 
i wykonane przez łomżyńską ar-
tystkę Ewę Skłodowską.

Zostali nimi nagrodzeni Jan 
Miłosz Zarzycki, orkiestra FKWL 
oraz zespół pracowników mery-
torycznych Muzeum Północno – 
Mazowieckiego. - Niech nagrody 
te będą wyrazem wdzięczności ca-
łej społeczności naszego miasta. 
Dzięki Państwa zaangażowaniu, 
determinacji i talentowi Łomża 
może pochwalić się ogromnym 
potencjałem artystycznym, z któ-
rego czerpać będą pokolenia. Bar-
dzo za to dziękuję i życzę wszel-
kiej pomyślności oraz inspiracji 
do realizacji kolejnych pomysłów 
na rzecz łomżyńskiego życia kul-
turalnego - powiedział prezydent 
Mariusz Chrzanowski.

Nagrody Prezydenta Mia-
sta Łomża w dziedzinie kultury 
otrzymali:

- Jan Miłosz Zarzycki - dyrek-
tor naczelny i artystyczny Filhar-
monii Kameralnej im. Witolda 
Lutosławskiego w Łomży, pro-
fesor Uniwersytetu Muzycznego 
Fryderyka Chopina w Warsza-
wie, finalista i laureat międzyna-
rodowych konkursów muzycz-
nych.

-  Orkiestra Filharmonii Ka-
meralnej im. Witolda Lutosław-
skiego w Łomży w składzie:
• Izabela Bławat-Leofreddi – 

I skrzypce – koncertmistrz
• Piotr Sawicki – I skrzypce - za-
stępca koncertmistrza
• Katarzyna Karpiuk - I skrzypce
• Katarzyna Prusiel - I skrzypce
• Agnieszka Chłopeniuk - 
I skrzypce
• Filip Szymaniak - II skrzypce
• Katarzyna Janas-Dziewa - II 
skrzypce
• Adrian Stanciu - altówka
• Iga Marta Ludkiewicz – wio-
lonczela
• Can Kehri – wiolonczela
• Bogdan Szczepański - kontra-
bas

• Jacek Krupa - flet, bibliotekarz
• Magdalena Goc – obój

- Zespół pracowników mery-
torycznych Muzeum Północno – 
Mazowieckiego:

•    Adam Sokołowski - od nie-
spełna dwóch miesięcy- kustosz. 
W łomżyńskim Muzeum pracuje 
od dziesięciu lat. Autor kilkunastu 
wystaw czasowych. Opublikował 
kilkadziesiąt artykułów populary-
zując wiedzę o Łomży i regionie.

• dr Jerzy Jastrzębski - z Mu-
zeum Północno-Mazowieckim 
związany od ponad 35 lat, 
w tym przez ponad trzydzieści 
lat był jego dyrektorem. Autor 
książek „Muzealnictwo w Łom-
ży 1898-1998”, „Bursztyniar-
stwo na Kurpiach”, „Bursztyn 
w dorzeczu Narwi” czy „Był 
taki dzień… Kalendarium z ży-
cia miasta”.

• Przemysław Adamowski - 
konserwator zabytków, od blisko 
trzydziestu lat związany z Mu-
zeum Północno-Mazowieckim. 
Angażuje się w zachowanie dzie-
dzictwa kulturowego w całym re-
gionie, przywracając świetność 
starym świątyniom i znajdują-
cym się w nich zabytkom.

• Jarosław Kurpiewski - prze-
wodnik muzealny. Od trzydzie-

Łomża świętowała  
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stu lat dzieli się ze zwiedzającymi 
wiedzą dotyczącą archeologii, hi-
storii, sztuki i etnografii regionu.

• Grzegorz Gwizdon - ad-
iunkt w Galerii Sztuki Współ-
czesnej. Projektuje plakaty i za-
proszenia,   fotografuje. Utrwala 
zabytki i najpiękniejsze zakąt-
ki Łomży i okolic w grafikach, 
akwarelach i na fotografiach.

W jubileuszowym koncer-
cie, przy akompaniamencie łom-
żyńskich filharmoników pod ba-
tutą Jana Miłosza Zarzyckiego, 
jako soliści wystąpili pochodzą-
cy z Łomży artyści: Inga Waw-
rzynkowska (skrzypce), Adam 
Kalinowski (wokal), Bogdan 
Kierejsza (skrzypce) oraz Jacek 
Szymański (tenor). Bitwa teno-
rów na pieśni neapolitańskie, 
podczas której głosy skrzyżowa-
li Adam Kalinowski oraz Jacek 
Szymański, sensacyjny pojedy-
nek skrzypcowy Ingi Wawrzyn-
kowskiej i Bogdana Kierejszy, 
jakiego świat nie widział od cza-
sów słynnego starcia wirtuozów 
Niccolo Paganiniego i Karo-
la Lipińskiego nagradzane były 
gromkimi brawami oraz owacja-
mi na stojąco. Było to przyjęcie 
urodzinowe jakiego Łomża jesz-
cze nie widziała. 

Konferencja i średniowieczny 
jarmark 

W piątek 16 czerwca na 
Akademii Łomżyńskiej mia-
ła miejsce Międzynarodowa 
Konferencja Naukowa „Prawne 
i organizacyjne aspekty między-
narodowej współpracy samo-
rządowej”. Jej celem była przede 
wszystkim wymiana doświad-
czeń i dobrych praktyk związa-
nych z kooperacją samorządów 
na szczeblach międzynarodo-
wych, przedstawienie i omówie-
nie ram prawnych, poglądów 
w ww. obszarze, a także dyskusja 

o wyzwaniach, szansach i przy-
szłości współpracy jednostek sa-
morządu terytorialnego z zagra-
nicznymi partnerami. 

Natomiast popołudniu na 
Starym Rynku odbył się Jarmark 
Średniowieczny, stanowiący do-
skonałą lekcję historii. Podczas 
wydarzenia można było dowie-
dzieć się jak wyglądały pojedynki 
rycerskie i tańce dworskich dam, 
kto to jest powroźnik, a także 
czym zajmowali się garncarz i ka-
flarz? Jak bito monety i strzelano 
z łuku? 

Stary Rynek na kilka popo-
łudniowych godzin zamienił 
się w obozowisko z namiotami 
historycznymi ze stanowiska-
mi merytorycznymi, na któ-
rych prezentowano pracę śre-

dniowiecznych rzemieślników 
- powroźnika, garncarza i kafla-
rza. Były także pokazy walk ry-
cerskich, tańca dworskiego do 
którego włączała się publicz-
ność, stanowiska łucznicze, 
średniowiecznego handlu i bi-
cia monet. Nie zabrakło ani-
macji i zabaw dla dzieci oraz 
kramiku gastronomicznego. 
W mniej odległe czasy prze-
nosiło się podczas przejażdżki 
zabytkowym autobusem mar-
ki Autosan H9-35 z 1992 roku 
w towarzystwie przewodnika 
turystycznego. Klimat dawnej 
epoki na łomżyńskiej starówce 
można było poczuć ze wzglę-
du na obchody 605. roczni-
cy nadania Łomży praw miej-
skich.

Koncertowe zakończenie  
obchodów Dni Łomży 

Obchodom Dni Łomży to-
warzyszył  festyn rodzinny zor-
ganizowany w Szkole Podsta-
wowej nr 10, połączony z akcją 
charytatywną dla małej Zuzi. Mi-
łym i niespodziewanym akcen-
tem było pojawienie się na sce-
nie sobotniego koncertu piłkarzy 
Łomżyńskiego Klubu Sportowe-
go, którzy chwilę wcześniej wy-
walczyli awans do III ligi.

Dni Łomży zakończyły się 
w sobotę 17 czerwca 2023 roku 
występami muzycznymi na mu-
szli koncertowej przy ul. Zjazd. 
Na scenie zaprezentowały się gru-
py młodzieżowe MDK-DŚT. Wy-
stąpili także: łomżynianka Marta 
Kruk z zespołem, legendarna gru-
pa Papa D z Pawłem Stasiakiem 
oraz DJ-e Komodo o międzyna-
rodowej renomie, którym towa-
rzyszył Tomas Sykes. Młodszą 
publiczność do wspólnej zabawy 
porwał raper Chivas.
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Ważny fragment odnowionej drogi uroczyście 
otwarty został w niedzielę 18 czerwca Nowogro-
dzie. Ulica Łomżyńska, przy której znajduje się 
np. urząd miasta i gminy to wjazd do miasta od 
strony Łomży czy Białegostoku. W uroczystości 
wziął udział wicemarszałek Marek Olbryś.

- Ważne, że mniejsze miejscowości 
też poprawiają swoją infrastrukturę, bo 
to sprzyja rozwojowi. Im więcej dobrych 
dróg służy mieszkańcom do działalności 
gospodarczej czy po prostu stanowi udo-

godnienie życiowe, tym więcej powstaje 
szans na ciekawe inicjatywy. W przypadku 
Nowogrodu dodatkowy wątek to Skansen 
Kurpiowski, który powinien być otoczony 
dobrym układem komunikacyjnym oraz 
infrastrukturą turystyczną. Jestem pewien, 
dla całej miejscowości to niezwykłe miej-
sce, jakim jest skansen, będzie ogromnie 
ważnym czynnikiem rozwojowym - po-
wiedział wicemarszałek Marek Olbryś.

Wiele nowogrodzkich ulic przechodzi 

modernizację dzięki wykorzystaniu fun-
duszy "marszałkowskich", chociaż akurat 
ulica Łomżyńska to droga powiatowa, na 
której remont złożył się rządowy Fundusz 
Dróg Samorządowych oraz samorządy 
powiatu łomżyńskiego i Nowogrodu. Za 
2,8 miliona złotych (blisko 1,1 mln rządo-
wej dotacji) powstało ponad 600 metrów 
nowej drogi z sześciometrową jezdnią, 
chodnikami, ścieżką rowerową, parkin-
giem, zjazdami na posesje, oświetleniem.  

- Ta część miasta zyskała zupełnie 
nowe oblicze, mieszkańcy czekali na tę 
modernizację od lat 80. ubiegłego wie-
ku. Doczekaliśmy się, że dzięki rządowym 
programom stało się to możliwe. Dzięku-
ję także wicemarszałkowi marszałkowski 
Markowi Olbrysiowi, bo przy wielu inwe-
stycjach drogowych samorząd wojewódz-
twa nas wspiera i dzięki temu cały system 
drogowy staje się spójny - mówił starosta 
Lech Marek Szabłowski.  

Zadowolenia nie krył także burmistrz 
Nowogrodu Grzegorz Palka. 

- Z dumą i radością słyszę od przyjeż-
dżających do nas po pewnej przerwie: No-
wogród się zmienia. "Droga przed gminą", 
bo tak jest potocznie nazywana,  jest tego 
pewnym symbolem. Przez wiele lat kry-
teria dostępu do funduszy unijnych czy 
rządowych wykluczały tak niewielkie sa-
morządy jak nasz. W ostatnich latach - jak 
widać - stały się dla nas dostępne. Szacuję, 
że w ostatnich latach napłynęło do gminy 
z zewnątrz  pond 40 milionów złotych - 
poinformował burmistrz Grzegorz Palka.

Samorządowcom i mieszkańcom No-
wogrodu towarzyszyli także podczas uro-
czystości prowadzonej przez Wojciecha 
Borzuchowskiego z zarządu dróg powia-
towych m. in. senator Marek Adam Ko-
morowski, poseł Kazimierz Gwiazdowski 
oraz wicestarosta Maria Dziekońska.

- Kilka dni temu odwiedzał Kolno minister 
infrastruktury Andrzej Adamczyk. Jechaliśmy 
tam razem, m. in. tędy w rejonie Nowogrodu, 
drogą krajową, wojewódzką, powiatową. Na 
każdej trwają prace, stają się bezpieczniejsze 
i wygodniejsze. To był prawdziwy przykład 
równomiernego i sprawiedliwego rozwoju 
kraju - mówił poseł Kazimierz Gwiazdowski.        

Minister Infrastruktury Andrzej 
Adamczyk, 15 czerwca w Kolnie, pod-
pisał Program Inwestycji dla rozbudo-
wy drogi krajowej nr 63 oraz budowy 
fragmentu zachodniej obwodnicy 
Kolna. Podpisany dokument zapew-
nia finansowanie tej inwestycji oraz 
rozpoczęcie prac przygotowawczych. 
Konferencję prasową zorganizowano 
przed siedzibą Urzędu Miasta.

Celem inwestycji jest budo-
wa nowoczesnej i bezpiecznej 
infrastruktury drogowej, popra-
wa bezpieczeństwa ruchu dro-
gowego, w tym niechronionych 
uczestników ruchu, a także wy-
prowadzenie ruchu tranzytowe-
go poza granice Kolna, co prze-
łoży się na poprawę komfortu 
życia mieszkańców miejscowo-
ści. Dzięki decyzji powstanie 
8-kilometrowy odcinek drogi 
krajowej, z czego niemal 6 km 
zostanie rozbudowane w istnie-
jącym przebiegu drogi od Win-
centy, przez Czerwone do gra-
nicy Kolna oraz wybudowany 
zostanie nowy odcinek drogi 
o długości ok. 2 km do drogi wo-
jewódzkiej nr 647, stanowiącej 
element zachodniej obwodnicy 
Kolna. Na skrzyżowaniu z DW 
647 nowy odcinek drogi krajo-
wej połączy się z dalszym odcin-
kiem obwodnicy, budowanym 
przez samorząd województwa 
podlaskiego. Na realizację tej in-
westycji trafiło już 54,4 mln zł 
wsparcia ze środków Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg.

-  To bardzo ważny odcinek, 
który spina obwodnicę z drogą 
wojewódzką  w ciągu drogi krajo-
wej i w ten sposób utworzy dwie 
obwodnice: Kolno – północ – 
południe, czyli Łomża – Pisz, 
a także wschód – zachód, czyli 
od węzła Stawiski do Myszyńca 

– przekonywał na spotkaniu Bur-
mistrz Kolna Andrzej Duda. 

Poinformował też zebranych 
o zakresie prac dotyczących 
pierwszego objazdu miasta. 

- Obwodnica w ciągu drogi 
wojewódzkiej, czyli obwodnica 
wschód-zachód jest już projek-
towo na ukończeniu. W tej chwi-
li wykonawca złożył dokumenty, 
które zapewnią wydanie pozwo-
lenia na budowę. Pewnie jesz-
cze w tym roku albo na początku 
następnego zostanie ogłoszony 
przetarg na wykonanie tej pierw-
szej części obwodnicy, ale naj-
istotniejszą częścią   obwodnicy 
będzie ten element, który wyko-
na GDDKiA w Białymstoku. On 
zapewni nam jazdę w ciągu drogi 
krajowej nr 63 na kierunku Łom-
ża-Pisz. A ten kierunek przyspa-
rza nam najwięcej kłopotów, bo 
w okresach letnich, od długiego 
weekendu majowego do końca 
września, mamy tu bardzo duże 
natężenie ruchu. Korki długo-
ścią sięgają nawet 11 kilometrów. 
Czyli, tak naprawdę, rozpoczyna-
ją się często już w województwie 

warmińsko-mazurskim – tłuma-
czył burmistrz Andrzej Duda.

Rozbudowana droga krajo-
wa pozostanie jednojezdniowa, 
ale wybudowane zostaną pasy 
do skrętu w lewo. Szersze będą 
też ciągi ruchu – po moderniza-
cji będą miały 3,5 metra. Wybu-
dowane będą również dodatko-
we jezdnie zapewniające dojazd 
do posesji i pól, ciągi pieszo-ro-
werowe i chodniki. Przewidziano 
ponadto przebudowę i budowę 
8 skrzyżowań, budowę zatok au-
tobusowych, przejść dla zwierząt 
oraz systemu odwodnienia.

Dzięki przyjętemu Progra-
mowi zostaną zintegrowane in-
westycje drogowe GDDKiA 
z planowanymi zadaniami Pod-
laskiego Zarządu Dróg. Proble-
my rejonu i miasta Kolno oraz 
uciążliwości turystyczne zostaną 
tym samym rozwiązane w sposób 
kompleksowy. 

- Przyjeżdżamy z dobrą wia-
domością dla mieszkańców 
Kolna, mieszkańców regionu 
i wszystkich tych, którzy, jak 
powiedział burmistrz Andrzej 

Duda, przejeżdżają przez Kolno 
aby jechać na Mazury. Sprowa-
dza nas tutaj dobra, bezpieczna 
komunikacja, a ona jest możli-
wa tylko wówczas, kiedy z nale-
żytym staraniem, kiedy z należy-
tym zaangażowaniem będziemy 
realizowali potrzeby mieszkań-
ców – mówił na spotkaniu mini-
ster Andrzej Adamczyk. 

Przypomniał też o moderni-
zacji głównej ulicy Wojska Pol-
skiego, która jest dziś wizytówką 
miasta. 

- Tutaj mogę powiedzieć, że 
Kolno staje jako miejsce kolej-
nego przystanku na trasie speł-
nionych deklaracji Prawa i Spra-
wiedliwości. Tutaj też złożyliśmy 
deklaracje, że zrobimy wszystko, 
aby podnieść bezpieczeństwo 
pod wygodę w transporcie dro-
gowym w Kolnie, regionie kol-
neńskim tutaj na Kurpiach, ale 
szczególnie dla wszystkich tych, 
którzy udają się tranzytem przez 
Kolno na Mazury – kontynuował 
minister Adamczyk.

Minister zwrócił się również 
do przedstawicieli różnych szcze-
bli władz doceniając współpracę 
na rzecz lokalnej społeczności. 

- To wasze wsparcie również 
decyduje o tym, że możemy po-
dejmować te ważkie, ważne dla 
nas wszystkich decyzje. To dzisiaj 
po raz kolejny Rząd Prawa i Spra-
wiedliwości dotrzymuje słowa. 
Zwracam się do pana Posła Ka-
zimierza Gwiazdowskiego, zwra-
cam się do senatora. Dziękuję za 
wsparcie w naszym parlamencie. 
Panu burmistrzowi gratuluję ta-
kiej determinacji i umiejętności 
organizacji wsparcia pośród lu-

dzi dobrej woli, ale szczególnie 
parlamentarzystów, szczególnie 
samorządowców – podsumował 
Andrzej Adamczyk. 

- Budowa obwodnicy Kolna, 
w związku z dzisiejszym podpi-
sem, staje się faktem - podkreślał 
Poseł RP Kazimierz Gwiazdow-
ski, który od lat pozostaje zaan-
gażowany w sprawy prorozwojo-
we Kolna i całego regionu.  

Parlamentarzysta zaznaczał 
też, że decyzja ta nie przekładała 
się na lata oczekiwań i obietnic. 

-  Dwa lata temu, kiedy po-
dejmowaliśmy dyskusję z panem 
ministrem, nie wszyscy wierzy-
li, że obwodnicę Kolna uda się 
zrealizować.  Dzięki zrozumie-
niu potrzeb lokalnych będzie 
na polskich drogach wygodniej 
i bezpieczniej – tłumaczył poseł 
Gwiazdowski. 

Planowane zadanie drogowe 
będzie realizowane w systemie 
Projektuj i buduj w latach 2023-
2031. Prace przygotowawcze ru-
szą jeszcze w tym roku, a sama 
budowa zakładana jest na lata 
2029-2031. Szacunkowy koszt 
inwestycji to kwota ok. 148,5 
mln zł.

W spotkaniu w Kolnie wzięli 
udział m.in.: Minister Infrastruk-
tury Andrzej Adamczyk, Poseł 
na Sejm RP Kazimierz Gwiaz-
dowski, Senator RP Marek Ko-
morowski, Wojewoda Podlaski 
Bohdan Józef Paszkowski, Dy-
rektor białostockiego oddzia-
łu GDDKiA Norbert Wyrwich , 
Burmistrz Kolna Andrzej Duda, 
Wicestarosta Kolneński Karol 
Pieloszczyk, Wójt Gminy Kolno 
Józef Wiśniewski, Przewodniczą-
cy Rady Miasta Kolno Mariusz 
Rakowski oraz radni Rady Mia-
sta Kolno.   

      Łomżyńska jak nowa w Nowogrodzie 

Kolno będzie lepiej skomunikowane

Relacja w Telewizji Narew  
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Żeby mogli spędzić wspólnie czas - z taką 
główną intencją dyrektor Renata Szymańska 
i jej współpracownicy z Wojewódzkiego Ośrod-
ka Profilaktyki i Terapii Uzależnień (WOPiTU) 
w Łomży zaprosili w piątek 16 czerwca osoby 
korzystające z różnych form terapii w placówce 
wraz z rodzinami na rodzinny piknik do Sławca 
(gm. Nowogród). Uczestników spotkania odwie-
dził wicemarszałek Marek Olbryś.      

- Piknik integruje, a terapeuci wiedzą 
najlepiej jak wiele trzeba stosować me-
tod, czasem nietypowych, aby osiągać zba-
wienne efekty - powiedział wicemarszałek 
Marek Olbryś  zapraszając wraz z dyrektor 
Renatą Szymańską do korzystania z atrak-
cji.

Pogoda dopisała i wokół dawnego bu-
dynku szkoły w Sławcu, gdzie powstał 
ośrodek środowiskowej terapii dla dzieci 
i młodzieży WOPiTU (drugi jest w Wy-
sokiem Mazowieckiem) zgromadziło się 
około 200 osób: dzieci z rodzicami i przy-
jaciółmi.

- Nie robiliśmy oddzielnie dnia Mat-
ki, Dnia Dziecka, Dnia Ojca... Połączyli-
śmy je wszystkie w Święto Rodzin, na któ-
rym każdy znajdzie coś dla siebie. Na brak 
wspólnie, rodzinnie spędzanego czasu 
uskarża się wielu naszych podopiecznych. 
Szczególnie cieszę się, że przyjechało wie-
le osób z Wysokiego Mazowieckiego, choć 
to spora odległość - mówiła dyrektor Re-
nata Szymańska.

A na trawiastym boisku dzieci i doro-
śli "wytwarzali" bańki mydlane, tańczyli, 
zmagali się w przeciąganiu liny i innych 
sportowych konkurencjach, głaskali i kar-
mili alpaki, brali udział w konkursach i za-
bawach, odwiedzali stoiska przygotowane 
np. przez policję, delektowali się cukrową 
watą i innymi smakołykami, baraszkowali 
na dmuchanej zjeżdżalni.       

- Dla naszych mieszkańców to cenne 
miejsce, gdzie mogą uzyskać niezbędną 
pomoc, bo nadal po okresie covidowym 
nauczyciele sygnalizują problemy. Dzia-
łalność tej placówki poprawia także wi-
zerunek gminy otwartej na udział w po-
ważnych przedsięwzięciach - stwierdził 
odwiedzający piknik Grzegorz Palka, bur-
mistrz Nowogrodu.

Maleńkie jeżyki budzą rozczulenie 
i nie brakuje chętnych, aby podawać 
im mleko do pyszczków. Bocianek, 
choć jest równie młodziutki i zdany na 
pomoc ludzi, wywołuje ostrożność. 
Ma przecież dziób i syczy ostrzegaw-
czo, chociaż potrafi też w podzięce 
pięknie zaklekotać. Opowieści jak 
pomagać poszkodowanym zwierzę-
tom w siedzibie Łomżyńskiego Parku 
Krajobrazowego Doliny Narwi (ŁP-
KDN) w Drozdowie wśród młodzieży 
uważnie słuchał w piątkowe przed-
południe (16 czerwca) wicemarsza-
łek Marek Olbryś, który wziął udział 
także w innych wydarzeniach pikniku 
"Drozdowskie przyrodobranie".       

- Województwo Podlaskie 
traktuje walory naturalne  jako 
jeden ze swoich skarbów i wiel-
ką wagę przywiązuje do kwestii 
ochrony przyrody, a realizuje 
to m. in. za pomocą podległych 
marszałkowi instytucji, jakimi 
są parki krajobrazowe. Jest wie-
le aktów prawa w tej dziedzinie, 
krajowych i naszych regional-
nych, które należy wprowadzać 
w życie. Parki krajobrazowe 
mają wyjątkową rolę, aby wy-
pełniać treścią przepisy i kształ-
tować symbiozę człowieka ze 
wszystkimi jego potrzebami 
oraz przyrodą z jej potrzebami. 
Staramy się, by codzienna dzia-
łalność parków była "rozmową 
o przyrodzie" z mieszkający-
mi tam ludźmi. Aby ta symbio-
za powstała, najpierw musi być 
edukacja, dlatego z radością 
przyjmuję tego rodzaju inicja-
tywy jak dzisiejsze spotkanie 
w ŁPKDN, gdzie są nasi naj-
młodsi - od przedszkolaków po 
przyszłych maturzystów. Samo 
mówienie o przyrodzie to za 
mało, trzeba ją poznawać "do-
tykalnie", aby potem  rozumieć 
i z nią współistnieć - powiedział 
wicemarszałek Marek Olbryś.

Łomżyński Park Krajobrazo-
wy Doliny Narwi zorganizował 
tego rodzaju wydarzenie przy fi-
nansowej pomocy urzędu mar-
szałkowskiego (był "marszał-
kowski" namiot i pracownicy 
Departamentu Ochrony Środo-
wiska z m. in. Agnieszką Kowa-
lewską) po raz pierwszy w swojej 
historii. 

- Zaprosiliśmy instytucje 
zajmujące się ochroną przyro-
dy i działaniami związanymi 
z przyrodą. To m. in. parki kra-
jobrazowe - Puszczy Knyszyń-
skiej i Suwalski, Biebrzański Park 
Narodowy, Muzeum Przyrody 
- Dwór Lutosławskich w Droz-
dowie, Nadleśnictwo Łomża, 
Regionalna Dyrekcja Ochrony 
Środowiska. Chcemy na różne 
sposoby uwrażliwiać dzieci na 
przyrodę, uczyć pasji przyrodni-

czej, kształtować nowe wrażliwe 
osoby. Dzieci mają się naładować 
emocjami i przekazywać to w ro-
dzinach i wśród przyjaciół. Mam 
nadzieję, że nasz piknik będzie 
miał charakter cykliczny, a ko-
lejne edycje odbywać się będą 
z jeszcze większym  rozmachem 
- mówił Mariusz Sachmaciński, 
dyrektor ŁPKDN, który także 
poprowadził dla młodzieży ga-
wędy i pokazy jak opiekować się 
poszkodowanymi zwierzętami 
i jak np. nakarmić osierocone-
go bocianka owadami i kawałka-
mi mięsa drobiowego czy kozim 
mlekiem jeżyki, których matka 
zginęła na drodze. Park opiekuje 
się zwierzętami, które ucierpiały 
w wyniku losowych zdarzeń czy 
w kontaktach z ludźmi, przede 
wszystkim ptakami i małymi 
ssakami.   

Gościom pikniku o tworze-
niu komiksów przyrodniczych 
i sportowych opowiadał Jaro-
sław Siek z Zamościa. Zdzisław 
Folga, pracownik ŁPKDN i au-
tor znakomitego filmu o czterech 
porach roku w dolinie Narwi 
zrealizowanego dla parku, przy-
bliżał tajniki "dyskretnego" ob-
serwowania i nagrywania zjawisk 
przyrody. Były rozmaite panele 
edukacyjne, wystawy plastyczne 
i fotograficzne, gry, zabawy i kon-
kursy z nagrodami, gra terenowa 
przybliżająca niezwykłe miejsca 
Drozdowa.

 - To takie namacalne przeko-
nywanie, że warto chronić przy-
rodę. Cieszę się z tej inicjatywy 
parku, z którym bardzo dobrze 
się nam współpracuje - mówił 
Artur Wierzbowski, wójt Piątni-
cy. 

Do siedziby parku zawitały m. 
in. dzieci ze przedszkola i szko-
ły w Piątnicy, Drozdowie, Olszy-
nach, a także młodzież z Zespołu 
Szkół Ekonomicznych i Ogólno-
kształcących w Łomży, w kształ-
cą się m. in. przyszli organizato-
rzy turystyki. Najmłodsi goście ze 
szczególnym upodobaniem korzy-
stali z atrakcji ścieżku edukacyjnej 
"Klekotek" przy siedzibie ŁPKDN.

- Fajna zabawa na tych linach 
i widzieliśmy też żaby - opowia-
dała przejęta Nadia z przedszkola 
w Piątnicy.

Starszych porwały zajęcia 
z malutkimi zwierzętami.             

- Zawsze lubiłam zwierzęta, 
bardzo mnie to ciekawi - mówi-
ła Anastazja, Ukrainka z  łomżyń-
skiego "Ekonomika", która z en-
tuzjazmem podjęła się karmienia 
malutkiego jeżyka.

Piknik rodzinny  
Wojewódzkiego Ośrodka 

Profilaktyki i Terapii Uzależnień 

„Drozdowskie przyrodobranie” po raz pierwszy  
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Pierwszą od około 30 lat wystawę stałą 
przygotowuje Muzeum - Skansen Kurpiowski 

im. Adama Chętnika w Nowogrodzie, który 
od ponad roku jest instytucją Województwa 

Podlaskiego. Podstawą ekspozycji będą 
meble, rzeźby i sprzęty użytku domowego 

wykonane przez Konstantego Chojnowskiego, 
artystę, który wywodził się z pobliskiego 

Jankowa-Młodzianowa nad Narwią. W piątek 
16 czerwca przy udziale wicemarszałka Marka 
Olbrysia dyrektor skansenu Juliusz Jakimowicz 

oficjalnie otrzymał dla swojej placówki 
kolekcję, którą podarowali Grażyna i Seweryn 

Pusz z Drozdowa.

- To wspaniale, że spotykamy takich 
bezinteresownych ludzi, takich wspania-
łych darczyńców, którzy wzbogacają nasz 
skansen. To wiele dla nas oznacza, takich 
ludzi chcemy uwieczniać i honorować. 
Skansen w Nowogrodzie powinien być 
właśnie nie tylko muzeum, ale także miej-
scem spotkań twórców,  artystów i groma-
dzenia cennych dla kultury kurpiowskiej 
przedmiotów i dzieł. Wiele lat zaniedbań 
mamy do nadrobienia, ale zrobimy to, bo 
wraz z obecnym u Jackiem Chętnikiem 
chcemy, aby nasi wnukowie byli także 
dumni z nas, jak my obaj jesteśmy dumni 
z dzieła naszych dziadków: Adama Chęt-
nika i Bolesława Olbrysia - powiedział wi-
cemarszałek Marek Olbryś.

Najstarsze wspomnienie jakie ma 
Seweryn Pusz w związku z unikalnymi 
meblami to rok 1958 i łóżko, w którym 
spał  jako dziecko. Nie ma natomiast 
przekazów rodzinnych jak meble au-
torstwa Konstantego Chojnowskiego 
w ogóle trafiły do jego do rodzinnego 
domu. 

- Pomyśleliśmy, że te rzeczy powin-
ny wrócić tam, gdzie powstały. To m. in. 
krzesła, ława, taborety, stoły, łyżnik, szafka 
skrzynia, łóżko... Być może nawet znaleź-
libyśmy nabywcę, ale pewnych rzeczy się 
nie sprzedaje. Jestem naprawdę dumny, 
że wzbogacamy zbiory skansenu, włożyli-
śmy w te meble dużo serca i pracy - mówił 
Seweryn Pusz.

Dyrektor skansenu, Juliusz Jakimo-
wicz, znalazł już miejsce na eksponowanie 
kolekcji, choć wymaga ono jeszcze pew-

nych przygotowań i będzie w pełni goto-
we w przyszłym roku.  

- Jedyny warunek ofiarodawców był 
taki, żeby nie trafiły do magazynu, tyl-
ko jednak były pokazywane. Niniejszym 
ten warunek spełniamy, nie ma lepszego 
miejsca - poinformował dyrektor, który 
w podzięce przekazał Grażynie i Sewery-
nowi Pusz książki, m. in. kurpiowską wer-
sję słynnego "Małego księcia" czy Ilustro-
wany Słownik Kurpiowski. 

Jak dodał Juliusz Jakimowicz, jest co-
raz więcej sygnałów od ludzi, którzy chcą 
swoje zbiory przekazać do skansenu. Ofi-
cjalne otwarcie zbiegnie się w przyszłym 
roku z promocją książki o życiu i twór-
czości Konstantego Chojnowskiego, nad 
którą pracuje jego prawnuczka Elżbieta 
Chojnowska, tegoroczna stypendystka 
marszałka województwa podlaskiego, któ-
ra wzięła udział w ceremonii przekazania 
kolekcji.

- Pradziadek urodził się w 1889 roku, 
zmarł w1963, czyli jest w tym roku 60-le-
cie jego śmierci. Był na pewno postacią 
nietuzinkową. W jednaj z książek znala-
złam określenie, że należał do grupy "stola-
rzy - artystów" - wyjaśniała Elżbieta Choj-
nowska.

 Wśród gości, którzy wzięli udział 
w spotkaniu byli także członkowie rady 
skansenu: Jacek Chętnik (z małżonką Da-
nutą) i burmistrz Nowogrodu Grzegorz 
Palka, a także wicestarosta Maria Dzie-
końska.

 - Konstantego Chojnowskiego znamy 
z zapisków dziadka, który poświęcił mu 
wiele pięknych słów. Zresztą wybierał do 
współpracy ludzi, którzy byli artystami, 
ale także reprezentowali wysokie walory 
osobiste, byli patriotami Wspaniała sub-
stancja skansenu rośnie z dobrej woli lu-
dzi - mówił Jacek Chętnik, wnuk twórcy 
skansenu.

Wraz z małżonką zaprosił do Nowo-
grodu w dniach 19 - 24 czerwca, kiedy 
Fundacja  Adama Chętnika przygotowu-
je Festiwal "W wielkim formacie" z wyda-
rzeniami muzycznymi, plastycznymi, ale 
także np. słowiańską gimnastyką i "bia-
dami", czyli kurpiowskimi zapasami. Po-
wstanie na budynku szkoły mural z wize-
runkiem Adama Chętnika.   

Spotkanie 
autorskie  

z Marcinem 
Silwanowem 

Miejska Biblioteka Publiczna w Łomży za-
prasza na spotkanie autorskie z Marcinem 
Silwanowem, które odbędzie się 21 czerwca 
(środa) 2023 r. o godz. 18.00 w Hali Kultury na 
Starym Rynku. Spotkanie poprowadzi dzienni-
karka Marlena Siok.

Marcin Silwanow – z urodzenia, wybo-
ru i zamiłowania białostoczanin, pasjonat 
historii miasta. Absolwent Uniwersyte-
tu w Białymstoku. Od ośmiu lat prywat-
ny detektyw, specjalizujący się ostatnio 

w detektywistyce genealogicznej. Miło-
śnik zespołu Kult, książek Johna Steinbec-
ka i Aleksandry Marininy oraz gór wyso-
kich – z których świadomie zrezygnował.

“Warstwy podskórne”
Stare grzechy lubią odzywać się nie-

proszone…
Prywatny detektyw Piotr Rajski jest 

nieco znudzony swoją pracą. Zamiast jak 

w amerykańskich filmach śledzić praw-
dziwych kryminalistów, zajmuje się tro-
pieniem niewiernych małżonków. Kolej-
ne zlecenie, które otrzymuje od znanego 
białostockiego biznesmena, zdaje się nie 
przynosić nic nowego. Co prawda będzie 
wymagało od Rajskiego przejrzenia za-
kurzonych archiwów i odświeżenia kil-
ku znajomości, ale czy szukanie dawnego 
właściciela działki, na której postawiono 
galerię handlową, może wzbudzić w nie-
co zobojętniałym detektywie upragnione 
emocje?

Wszystko zmienia się, gdy pewnego 
dnia jego biuro odwiedza tajemnicza i bar-
dzo atrakcyjna klientka, która pragnie po-
znać przeszłość narzeczonego. Ale chyba 
nie tylko…

Te dwie sprawy długo nie pozwolą 
Rajskiemu spać spokojnie…

Cenny dar dla Skansenu 
Kurpiowskiego w Nowogrodzie  

Relacja w Telewizji Narew i na www.narew.info
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RÓŻNE/SPRZEDAM

SZYCIE I NAPRAWA: PARASOLE, AL-
TANY, PRZEDSIONKI CAMPINGOWE, 
POKRYCIE NA ŁAODZIE, TAPICER-
KA, SKÓRY, TRUDNE MATERIAŁY. 
KOLNO UL. SENATORSKA 2. TEL. 
698 947 100. 

Sprzedam ule. Tel. 784 190 989.

Nawiążę współpracę z firmami 
jednoosobowymi  
w branży budowlanej  
na terenie Niemiec. 
TEL: 00491739247429.

Sprzedam działkę 5 arów na ROD 
„Bratek” w Stawiskach, murowany 
domek, elektryka, woda. 
Tel. 600 680 638.

NIERUCHOMOŚCI

Wynajme od września umeblowane 
mieszkanie - 48 m2 w Łomży, ul. Ks. 

Anny dla uczniów lub studentów. 
Tel. 511 599 670.

USŁUGI REMONTOWO-BUDOWLANE

Usługi de-
k a r s k i e - 
P e r f e k t 
dach: po-
krycia dachowe, wymiana konstruk-
cji dachowych, kominy z klinkieru, 
podbitki, montaż okien dachowych 
i włazów, materiały. Łomża, Bogu-
szyce 17, Łukasz Just. Tel. 508 637 
509.

Usługi hydrauliczn, instalacje sani-
tarne i C.O, montaż kitłowni, grzejni-
ków, ogrzewanie podłogowe, prze-
róbki, odkurzacze centralne, pompy 
ciepła C.W.U. Tel. 668 645 922.

IWBUD Iwona Wiśniewska wypo-
życzalnia sprzętu budowlanego 
i ogrodniczego: -młoty wyburze-
niowe i inne -zagęszczarki –rusz-
towania, piły spalinowe - kosiarki, 
wykaszarki do trawy, areator - sprzęt 

rolniczy Łomża, ul. Nowogrodzka 
44B. Tel. 600 011 914. 

Usługi hydrauliczne PLUMBER 
Sobociński Sławomir:  

instalacje CO, instalacje  
wodno-kanalizacyjne, montaż 

urządzeń sanitarnych,  
kotłowanie (olejowe, gazowe, 

węglowe), kolektory słoneczne, 
pełen zakres usług.  

Tel. 516 376 389.

Układanie kostki brukowej: podjaz-
dy, tarasy, chodniki i schody. SOLID-
NIE. Tel. 509 981 956. 

Usługi wykończeniowe solidnie 
i szybko - szpachlowanie i malowa-
nie. Tel. 503 969 530

DOM

EDWAL: meble na zamówienie. Pro-
jekt gratis. Tel. 86 218 79 53, 601 804 
117. 

USŁUGI FINANSOWE

E-dyt biuro ra-
chunkowe, Edy-
ta Sokołowska 
- twoja pewność w rozliczeniach 
z Urzędem Skarbowym i ZUS. Zapra-
szamy: NOWY ADRES Łomża, ul. No-
wogrodzka 155 d. Tel. 862 173 474,  
606 728 258. 

USŁUGI RTV-AGD 

Serwis ELEKTRO-AGD. Łomża, ul. 
Prusa 14 lok. 75. Tel. 86 2190 900. 

Zakład usługowy RTV – Marek Brze-
ziak ul. Wojska Polskiego 26A, Łom-
ża. Tel. 862 115 343, 696 884 735. 
Usługi w zakresie naprawy: TV, DVD 
VCR, KAMERY, LAPTOPY, MONITORY 
KOMPUTEROWE I INNE oraz montaż 
anten TV i SAT. www.brzesiakrtv.pl 

SALE WESELNE, USŁUGI WIDEOFILMOWANIE, 
ZESPOŁY MUZYCZNE 

Fotografia ślubna, portretowa i oko-
licznościowa. rafallesicki.com 
Tel. 600 455 252. 

Wesela, imprezy okolicznościowe, 
muzyka romska. Gra, śpiewa i tańczy 
,,Dżudli”. Gwarancja dobrej zabawy. 
Tel. 698 621 178. 

MOTORYZACJA 

AUTOZŁOMOWANIE, SKUP AUT DO 
DEMONTAŻU, ODBIÓR U KLIENTA. 

DOBRE CENY. 18-400 Grzymały k. 
Łomży. Tel. 602 259 306, 734 857 500. 
Elektromechanika samochodowa. 
Kompleksowy serwis klimatyzacji, 
nabijanie, odgrzybianie, sprawdze-
nie szczelności. Stara Łomża p/sz., ul. 
Akacjowa 5. Tel. 518 362 426.

ZDROWIE/ URODA 

Specjalista foniatra-otolaryngolog 
Lilianna U. Lechowicz. Tel. 086 218 
22 29, 604 504 694. 

Zabierz rodzinę bądź przyjaciół 
do przytulnego domku  

w Balikach. „Domek u Zosi”. 
Tel. 501 627 081.

OGLĄDAJ  NA  140  KANALE

ZEGARMISTRZ – STARY RYNEK 13.  
Zapraszam poniedziałek – piątek 9.00 
– 17.00. Sobota 10.00 – 14.00. 

Wasz Zegarmistrz od 1981 roku

100-letnia tradycja 
zobowiązuje
ul. M.C. Skłodowskiej 1 Łomża
ul. Sikorskiego 27  Łomża
ul. Sienkiewicza 2 Łomża
ul. Bernatowicza 6 Łomża
ul. Kołłątaja 1A/17  Łomża
ul. Przykoszarowa 22 Łomża
ul. Stacha Konwy 11 Łomża
ul. Wyszyńskiego 4D Zambrów
ul. Wojska Polskiego 31 
Zambrów

ogłoszenia drobne BIURO REKLAMY :: ZADZWOŃ 86 216 74 44
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- Jestem przekonany, że widzieliśmy 
tu przyszłych reprezentantów Pol-
ski i zawodników, którzy decydować 
będą o obliczu polskiej ekstraklasy 
- mówił Łukasz Uściłowski, prezes 
Młodzieżowego Łomżyńskiego Klubu 
Sportowego (MŁKS). W niedzielę 18 
czerwca zakończył się na stadionie 
miejskim w Łomży ogólnopolski tur-
niej piłki nożnej chłopców z rocznika 
2010. Województwo Podlaskie wpar-
ło finansowo organizację imprezy, 
a nagrody i medale wręczał m. in. wi-
cemarszałek Marek Olbryś.       

- Są oczywiście trenerzy i dzia-
łacze piłkarscy, ale w tym okresie, 
gdy może się narodzić pasja spor-
towa, to na rodzicach spoczywa 
cały ciężar jej obudzenia i pielę-
gnowania. Widzę, że tu zebrali 
się rodzice, którzy chcą i potrafią 
wychowywać dla sportu. Za to im 
dziękuję. Mam nadzieję, że nasi 
przyszli "Lewandowscy" z całego 
kraju wywiozą z Łomży jak naj-
lepsze wrażenia - powiedział wi-
cemarszałek Marek Olbryś.

Łomża Cup dla młodych 
adeptów futbolu to przedłużenie 

inicjatywy, którą już kilka lat pod-
jęli rodzice chłopców z jednego 
ze starszych roczników MŁKS. 
Obecny zarząd klubu postanowił 
tradycję turniejów kontynuować 
i może ją rozwijać.  

- Za nami trzy dni sporto-
wej rywalizacji na trzech świet-
nie przygotowanych boiskach, 
wiele pozytywnych sportowych 
emocji i już teraz zapraszam 
na przyszły rok na kolejną edy-
cję w okolicach połowy czerw-
ca. Gościliśmy 12 drużyn z całej 
Polski. Wsparliśmy także zbiórkę 

funduszy na leczenie trzyletnie-
go Bartka. Renomę tego turnieju 
budujemy dzięki przede wszyst-
kim wspaniałym rodzicom za-
wodników. Są najlepsi na świecie 
- opowiadała Łukasz Uściłowski, 
prezes MŁKS.

Rodzice bardzo angażują się 
nie tylko w kariery swoich po-
ciech, ale także organizację tur-
nieju działania rzecz klubu.

- Z opinii o organizacji turnie-
ju: jest pozytywnie, a wyniki nie 
są najważniejsze. Musimy tylko 
nieco wcześniej zaczynać zapra-

szanie drużyn, bo potem im-
prezy się nakładają - stwierdził 
Norbert Mieszkowski, rodzic 
i członek zarządu MŁKS.

Od piątku do niedzieli ze-
społy rozegrały maraton spo-
tkań  "każdy z każdym". Emo-
cji, ambicji, ale też fair play nie 
brakowało.  

- Pierwsze na co zwróciłem 
uwagę to organizacja turnieju, 
świetnie przygotowane bo-
iska, gra bez długich okresów 
oczekiwania. Bardzo jesteśmy 
zadowoleni chociaż droga była 
długa. Jechaliśmy bez specjal-
nych oczekiwań, chcieliśmy 
się dobrze pobawić, zdobyć 

doświadczenie i wiedzę na przy-
szły sezon. I to się udało - mówił 
Marcin Starzykiewicz, szkolenio-
wiec zwycięskiego zespołu Gar-
barni Kraków. 

Podobało się w Łomży także 
młodym sportowcom. 

- Najpierw nam nie szło, ale 
się podbudowaliśmy - powie-
dział Ksawery Martyniuk z Ge-
daniii Gdańsk.  

Organizatorzy turnieju posta-
nowili także wspomóc leczenie 
genetycznej choroby trzyletnie-
go Bartka. Rodzice chłopczyka li-

czyli na zebranie 4 - 5 tysięcy zło-
tych, udało się zgromadzić 11 tys. 
Znaczący wkład wniósł Maksym 
Wawrzyńczak, który przekonał 
tatę Michała, że warto wyłożyć 
ponad 3000 złotych za koszulkę, 
którą w klubie Napoli nosił zna-
komity reprezentant Polski Piotr 
Zieliński.    

- Widziałem go w meczu Le-
gia - Napoli - powiedział młody 
piłkarz.

Marszałek Marek Olbryś, 
któremu towarzyszyła małżonka 
Bogumiła, również wsparł akcję 
pomocy Bartkowi, a na zakoń-
czenie wziął udział w honorowa-
niu najlepszych pucharami i me-
dalami.  

Wyniki turniej Łomża Cup 
rocznika 2010. 

1. Garbarnia Kraków
2. Znicz I Pruszków 
3. Śląsk Wrocław
4. Jagiellonia Białystok
5. Górnik Łęczna
6. Perełki Puławy
7. Znicz II Pruszków
8. Wisła Płock
9. Barca Academy 
10. Gedania Gdańsk
11. MŁKS Łomża
12. Pogoń Siedlce

Derbowym meczem subregionu łomżyńskiego 
z KS Śniadowo awans do trzeciej ligi przypie-
czętował w sobotę 17 czerwca zespół ŁKS 1926 
Łomża wygrywając 5:0. Oba kluby korzystają ze 
wsparcia samorządu województwa, a przed me-
czem symboliczne czeki (130 tys. zł dla ŁKS i 80 
tys. dla Śniadowa) wręczył działaczom i piłka-
rzom wicemarszałek Marek Olbryś. Wśród kibi-
ców był także radny sejmiku Piotr Modzelewski.  

- Nie nudziłem się ani chwili, bardzo 
pozytywnie oceniam jakość gry i skutecz-
ność, choć pewnie mogłoby być nawet 
więcej bramek. ŁKS wygrał całą ligę i zdo-
był zasłużony awans do trzeciej ligi. Gratu-
luję. Łomża i powiat łomżyński to ponad 
100 tysięcy mieszkańców. Jest zaplecze 
w postaci obiektów, drużyn młodzieżo-
wych, są firmy. Trzeba zadbać o stronę fi-
nansową i projekt drugiej ligi na stulecie 

klubu w 2026 roku może być zrealizowa-
ny. Dobry pomysł, niech działacze szukają, 
a marszałek zrobi swoje, czyli będzie dwa 
razy tyle, co teraz - zapowiedział wicemar-
szałek Marek Olbryś.     

Walka o awans między ŁKS 1926, Tu-
rem Bielsk Podlaski i Ruchem Wysokie 
Mazowieckie rozgrywała się do ostatniej 
kolejki, ale to łomżyński zespół cieszył się 
po ostatnim gwizdku. 

- Możemy świętować po czterech latach 
powrót do trzeciej ligi. Nasz zarząd pracu-
je od lipca ubiegłego roku. Wystartowali-
śmy z programem "Druga liga na 100-le-
cie", czyli punktem docelowym jest właśnie 
ten poziom rozgrywek w 2026 roku. Pierw-
szym etapem musiał być zatem awans do 
trzeciej ligi. Jeżeli wszystko będzie się nam 
układało jak w tym roku, to ten cel jest re-

alny. Sportowo i organizacyjne jesteśmy 
na razie mistrzami podlaskiej czwartej ligi. 
Musimy teraz zweryfikować się na pozio-
mie trzecioligowym. Dwie trzecie zespo-
łu to miejscowi gracze i wychowankowie 
i mam nadzieję, że zasadnicza część kadry 
pozostanie. Przydałby się jednak potężny 
sponsor. Trzecia liga to obecność w kil-
ku województwach, czyli atrakcyjniejsze 
mamy argumenty do rozmów - wyjaśniał 
Damian Polnicki, prezes ŁKS 1926 Łomża.

Awans świętowali nie tylko kibice ŁKS 
1926, ale wraz z nimi także prezydent mia-
sta Mariusz Chrzanowski.  

- Plan drugiej ligi na 100-lecie jest am-
bitny, ale możliwy do zrealizowania. Wi-
dać tu dzisiaj, że ŁKS ma wielu przyjaciół, 

młodych ambitnych działaczy, wiernych 
kibiców i potencjał na zbudowanie piłki 
na jeszcze wyższym poziomie na zapleczu 
ekstraklasy, gdzie już kiedyś graliśmy. Bę-
dziemy klub wspierać, a dzisiaj już pod-
jąłem decyzję, że ŁKS i inne kluby w na-
szym mieście będą korzystać ze stadionu 
i naszych boisk za symboliczną złotówkę. 
Piłka to dobra promocja miasta - mówił 
prezydent Mariusz Chrzanowski.

ŁKS 1926 wygrał podlaską czwarta 
ligę zdobywając w 34 meczach 80 punk-
tów. O 2 wyprzedził zespoły z Bielska 
Podlaskiego i Wysokiego Mazowieckie-
go. KS Śniadowo, mimo wysokiej porażki 
w Łomży, zajął spokojne 10 miejsce w  ta-
beli i pozostał w czwartej lidze. 

ŁKS 1926 Łomża wraca do trzeciej ligi i celuje w drugą

Nadzieje piłkarskiej 
Polski zagrały w Łomży 

Relacja w Telewizji Narew  
i na www.narew.info.
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Ponad 120 zawodników z wojewódz-
twa lubelskiego, warmińsko-mazur-
skiego, mazowieckiego, podlaskiego 

oraz reprezentacja z Ukrainy wzięło 
udział w turnieju Taekwondo Olimpij-
skiego o Puchar Prezydenta Łomży or-
ganizowanym przez Akademię Sportu 
MEDYK.

Zawodnicy startowali w kon-
kurencjach sprawnościowych 
oraz walkach. Klub reprezento-
wali zawodnicy we wszystkich 
kategoriach wiekowych. Zajęli 
miejsca medalowe:

Przedszkolaki:
- Jakub Remiszewski - srebrny 

medal ,
- Dagmara Chojnicka - srebr-

ny medal ,
Dzieci rocznik 2016-2017
- Julia Remiszewska - złoty 

medal ,

- Iwo Kwiatkowski - brązowy 
medal ,

Dzieci rocznik 2014-2015
- Marek Pasławski - złoty me-

dal ,
- Zosia Fraszczyk - brązowy 

medal ,
- Piotr Bućkowski - brązowy 

medal ,
Młodzik:
- Joanna Pasek - srebrny me-

dal ,
Kategoria Walki:
- Oskar Borkowski - złoty me-

dal ,
- Patrycja Pasławska - brązo-

wy medal ,
- Alan Grądzki - brązowy me-

dal .

- Gratulujemy wszystkim za-
wodnikom. Turniej mogliśmy 
zorganizować dzięki wsparciu 
Mariusz Chrzanowski - Prezy-

dent Miasta Łomży oraz Mia-
sto Łomża - mówi Paweł Re-
miszewski z Akademii Sportu 
MEDYK.

W Bełchatowie, w dniach 14-16 czerwca, 
odbył się Ogólnopolski Finał Igrzysk Dzieci 
w koszykówkę dziewcząt. 

Województwo Podlaskie reprezen-
towały koszykarki ze Szkoły Podsta-
wowej nr 4 w Łomży. W finale wzięło 
udział piętnaście szkół podstawowych, 
które w swoich województwach wy-
walczyły mistrzostwo. Po bardzo do-
brej grze, zawodniczki z Łomży, wy-
walczyły ostatecznie wysokie ósme 
miejsce.

Skład drużyny: 1. Nikola Modze-
lewska; 2. Wiktoria Kupis; 3. Wikto-
ria Dąbkowska; 4. Maja Białomyzy; 
5. Sandra Smaługa; 6. Milena Kuliś; 7. 
Wiktoria Alicka; 8. Laura Nikonowicz; 

9. Oliwia Tomasiewicz; 10. Alicja Dar-
dzińska; 11. Klaudia Korzeniecka; 12. 
Hanna Mucha 

Nagrody indywidualne: Nikola 
Modzelewska - najlepsza zawodniczka 
w zespole SP4 Łomża. 

- Uważam, że zagraliśmy świetnie 
zawody. Dziewczyny nie zagrały ani jed-
nego słabego meczu. W każdym spo-
tkaniu była walka do końca o jak naj-
lepszy wynik. Biorąc pod uwagę fakt, 
że byliśmy najmłodszym zespołem w fi-
nale jest to ogromny sukces i myślę, że 
ogromny zastrzyk motywacji dla moich 
koszykarek. Dzięki ciężkiej pracy, speł-
niły swoje kolejne sportowe marzenie 
- komentuje trener Michał Piotrowski. 

XI Otwarte Mistrzostwa Miasta Łomży  
w Taekwondo Olimpijskim 

Młode koszykarki ze Szkoły Podstawowej nr 4 w Łomży ósme w Polsce



16 www.narew.inforeklama


